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1-1 1 | LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, OCTOBER 18, 1971 9:55 A.M.

¢ | THE COURT: Good morning, ladies and gentlemen.
7 5 {Whereupon, murmurs of "Good morning, your
6 Honor," were heard from members of the jury,)
7 THE COURT: Welcome to another glorious week in
8 Department 106. I hope youtre all im good health.
° We will be ready to proceed as soon as everyone
1| arrives.
n (Pause in the proceedings while a discussion

1 off the record emsued at the bench between the Court

i ‘and the balliff,)
ol THE COURT: We're still in recess, ladies and gentlemen,
15 then, until 10:00 o'clock.

16 (Short recess.)

= ' THE COURT: All right. The record will show that
18

< @

all the jurors arve present -- all the jurcors and alternates.

4 Mr. Kanarek is now present.

@ Mr, Kanarek?

A (Whereupon the following prdcéedings were had

2 at the bench among Court :and counsel, outside the

“ 2 hearing of the j ury: ).

Q 2 THE COURT: The Gourt waited for you about 25 minutes
¥

% this morning. What is the explanation?

+
' i \r-, .

v HR KANAREK, Well, your Honox, if - the box t:hat 1

. 7 carry the transcripts in, it just gave out’ on me. 1 had to

“ get another ome, and there was -- I had -~ the mechanical
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problem ofﬂgetting things to this cbuft,is inc;edibie:‘

And I would just point out to the Court that =--
THE COURL: Other lawyers seem to be gble to do it in

cases that are less complicated than this, -~

MR, KANAREK: Well --

THE COURT: =-- and you should be able to do it.

MR, KANAREK: Well, your Honor -= well, as your Honor
knows -- and I am just doing this by way of illustration --
Mr, Manzella was late, I think -~ what? ~- one day last
week; and your Honor didn't have the jury in the box waiting.

And one of the juxbrs kept us waiting, I think,
45 minutes or an hour, and your Honor didn't even mention
it.

But I do apologize, I -~ the box that 1 carry
these transcripts in gave out, and I had to get -- I had to
get -- otherwise, I =-- I -- it would be impossible to carry
all thoge in., And I had to get a box. The thing just broke
on me,

THE COURT: Mr, Kanarek, will you ask your client
whether or not he is willing to behave himself and be quiet
today?

(Pause in the proceedings while a discussion
off the record ensued at the screen of the detention
room door between Mr. Kanarek and the defendant.)

MR. KANAREK: He says "Good morning," aand "No," &our
Honorx «

TRE\EOURT: Lett's proceed, then. .

Let's see. You have consumed what? About two and
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a half days, actually?

MR, KANAREK: Well, I think that's approximately it.

THE COURT: And =--

MR. KANAREK: I don't know -~ the word "consume," I
dontt know that «- that I have --

THE COURT: Are you going to quibble with the word
"congume," ig that it?

MR, RANAREK: No, your Honor, I'm not quibbling, What
I'm saying =~

THE COURT: Your argument has extended, let's say,
two and a half days thus far, And I think the People argued
approximately three hours.

MR. KANAREK: Well, but the People, I feel sure,
will =- but anyway, it isn't a matter of -~ just llke --
well, I don't wish to belabor <~

THE COURT: And how much longer do you believe that
your argument will be?

MR, KANAREK: I would say -~ I woula'say about two and
a half days, your Honor. 1 have gone over“it over the
weekend and I spent the weekend on this, taking out ~--
taking out and summarizing e?en further,¢outlining even
further, your Honor. |

And T -- I will =- I will speed it as fast as

possible, your Honor. . -

THE COURT: All right.
Let's proceed.
MR. KANAREK: Thank you, your Honor.
(Whereupon the following proceedings were had
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in open court, within the presence and hearing of

the jury:)

MR. KANAREK: Good morning, your Honor, and ladies and
gentlemen of the jury, and Mr. Manzella:
I would like to apologize for being late, but
thig container -- this box that I carry theseé transcripts in
gave out on me this morning, and I had to scurry around and

get something strong, because I had to bring the transcripts

in, with two or three trips,

I hope everyone had a pleasant weekend. And if
we may, I think that ~- that one of the -- one of the matters
that we were speaking of had to do with -- with Barbara Hoyt,

and how she heard those screams that we heard about in this

courtroom.,

. B . (. ror 1
! . it ,; 1
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{Pause in the proceedings while a discussion

off the record ensued at the Clerk's desk between

Mr. Kanarek and the Clerk.)

MR. KANAREK: And I think that there's an implication
that the prosecution's presentation of the case to us =~
there's an implication that there was something magic about
a particular day here, in connection with Mr. Shea.

And -~ and I ~~ in order to get an ingight into
whether or not this was a particular day that had significance,
of course, the tegtimony of Frank Retz ana the evidence
pertaining to Frank Retz comes intp fbé&s, because Mr. Retz,
supposedly, wanted some kind oé A nigh; vatchman to guard the
ranch. - . o | o R

And I think itts significant that, if we look
at the testimony of Mr. Retz =~ for instaﬁce; he atatéd{

"Now, after Jume --" this is the question:
"Now, after June 30th, 1969, when you ﬁefe
on the property almost every day, did you see Mr.

Manson there?

"A Yes, - I did,

) On one occasion or more than one cccasion?

A More.,

“Q. And can you tell us approximately how

many occasionsg?

A Itt's hard to say. More occasions.

"Q And was Mr, Manson alone on these otcasions,

or was he with other pecple --" no. (Continuing) -- of

was he with other people? '
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YA  With other people."

Now, the reason that thatfs important is because
it shows -= it shows that Mr. =~ we know that Mr. Retz bought
the adjacent Kelly property; and he bought this Kelly
property, and he had it as of June 30th. Now, I am sure that
the <« there was no need ~- here's June 30th, and here's
July.

If this is such a problem as they would have us
believe, and Mr. Retz had seen Mr. Manson and Mr, == and the
people that are friends of Mr. Manson's on this property for
a long time, Mr. Retz would have -- would have sought out
somé kind of person other than a person like Mr. Shea.

Mr. Swartz was on the property; there were many,

many cowboys on the property.

£ . P . 1
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14

\

4

Uh, these people would all Ee available for such
type employment by virtue of their actﬁally:livingtthere;

So the attempt, uh, the attempt to make us
believe that there was sbmething about Mr. Shea that was
different than the -- than these other people, it is kind of
a thing that is maskeshift aud it is the kind of thing that -~
that shows that the prosecution is grabbing at straws in
¢onnection with some kind of a reason, because -- that they
want to foster pertaining to Mr. Shea.

Then, for instance, this leading and suggestive
question was asked by the prosecution of Mr. Shea -= of Mr.
Retz.

In other words, during the last half of August,
1969, the previous question which was asked and was actually
part of this, because the Court did not make any ruling,
is significant because it 1is all really just one question.

_ "pid these conversations that took place
after the Spahn Ranch raid occur before, say, the
first week in September, 1969? In other words, during
the last half of August, 19697"

Now, thatts the entire question that the witness
had to answer because the Court overruled the objection.

And the Court said, "You may answer it."

And the witness said, "I don't remember exactly

the date,"
Then, the prosecution asked:

"A1l right, I'm not asking you for the
date.
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A Yesh,
"Let me agk it this way, during what
period of time during the -- aftér the Spahn raid
did these conversations occur? - |
"Eight days, 14 days, three weeks, I'm
| mot sure, PR A_I ' e
Then, in order to foster the prosecutionts ' - -
viewpoint, the next question was another 1eading and sugges=
tive question, trying to get the witness to anawer the way
the prosecution wants. i ,
"Q It was within a.wéek to two‘weeks after
‘the Spahn Ranch raid?
A Something like that."

Now, this is «- this is gignificant in view of

the testimony of Mr. Swartz, becanse here, -~ and this --

thie is, uh =- all right, then, the prosecution asked the
question, uh:
"All right, do you recall the conversation
that the first time that Squeaky was present?
"A Yes. ,
i) All right., Would you tell us what the
conversation was?
"THE WITNESS: First the conversation was --
Mr. Spahn told me that he has a -- that he has

Shorty as the man for the right job
" And was Shorty a man you knew otherwise

ag Donald Shea?

"p * That's correct.
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"And did you say anything more about hiring
a guard or about hiring Shorty on that occasion, the
first occasion?

"A 1 agreedwith Mr. Spahn and told him to

send him to me.
"Now, on the second occasion what was said
about hiring a guaid or about Shorty?
"Uh, I came out and I gaid, *How come
~ Shorty didn't show up?' And he said, 'I didn't see
him around and so he -- as soﬁn as he comes, I'm
going to send him to you.t" |

Now, we come to «- we then come to an interesting
bit of testimony by Mr. Swantz, and it showsjhow these
witnesses have chosen up sides, so to speak, ‘

"Now, would you tell us whgt-shorty-said
during the conversation?" e

Now, this has to do -- go back and get a little
background.

Uh, the question that was asked, remember about
the boardwalk, "Who was present during that conversation
besides you and Shorty?

"Just Shorty and myself."

And it is interesting in that regard that these
various conversations that have significance are never =--
they never bring us more than one person who hears that
conversation, a particular conversation. They always bring
to as one person. I tried to go through this transcript

and find any place where more thean one person testifies to a
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given conversation, but they don't do that, because of the

exclusion of witnesses. They only bring one person who

. purportedly hears a conversation.

"And just Shorty and myself, oh, it was on
the boardwalk in front of the ranch,

"Is that in front of the main buildings?

"In front of the main buildings.

"And it was during the day?"

Then, the Court allowed the conversation to be
spoken to us.

YMr. Swartz, would you tell us what Shorty
said during the conversation?

“ghorty told me that Frank Retz had bought
the adjoining or half the property -- or half the
property from Mr. Spahn and had offered him a job as
a watchman. And that lte was going doﬁn that evening
and see about it, go see Mr._RetzQJ

He says that he was offered a job as a watchman,

and he was going down that evening and see’ about it, go sge

Mr, Retz.

Now, in that regard; the quesﬁion‘révolvéé'ftself
around -- we are ~- we are supposed to believe that,with Mr, =-

with Mr. Retz being on this property, on the Kelly property and

~on the Spahn property, for this entire pericd of time, we are
| supposed to believe that Mr. Retz made some kind of an

arrangement on a particular day to see Mr, Sheda. It never

happened. Mr. Retz never testified to this -- in other words,

that's what happensa when you exclude witnesses, because there
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1 also == 1t also ~- it points up ‘HhY: (;I_p‘p- ;I_n conversgtj_ong

is a tendency fo show these kinds of defects in testimony.

Mr. Retz doesntt tell us that on a particular day
at a particular time there was some kind of a -~ a meeting
set up for a particular night.

"I came out and I said, *How come Shorty
didnrt show up?! And he said, *I don't see him around
and as soon as he coﬁes, I'm going to send him toyu.'"

Now, the question -- and it is thé question that
is important in connection with this testimony -~ why doesnit
the prosecution show us that there was a meeting for a
particular time with Frank Retz who is in this courtroom?
Why doesn't the prosecution show us that Frank Retz on a
certain day at a certain time had a meeting with Mr. Shea?

And =-- like we've spoken of and we've indicated previously, if

- == if Mr. Shea is around this ranch so much, why doesn't they

just bring him up to Mr., Spahn, bring him in, meet you at
Mr. Spahnts and talk about it all over this period of time?

Because there was no meeting. Otherwise, Mr. Retz tell us

"~ that on a particular day, on a particular day there would be -~

there was a meeting, And he doesntt say that there was a

meeting, He says, "How come Shorty didn‘t show up?® In

~ other words, Shorty is not interested in this kind of a job.

That is the reason. That is the reason that permeateg all

-0f the relationship between Mr. Retz pnd:Mru“Shea. it is

right here in the transcript.
These -~ these -- all of this testimony, and it

i

the foundation is eo important. It is important, difficult as

H
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1t is to remember words that are uttered, it is important
because you got to make sure you're talking about the same
time. And that's why we ask for a date, people present 'and
2ll of that:. And the prosecution <= the prosecution does
not present to us any such meeting.

There is a significant -~ there is a significant

bit of testimony here by Mr. -~ by Mr. Retz,

"Q-  Had you seen Shorty Shea at any time on
the ranch or prior to the conversation you had with
Mr.Spahn about hiring him as a guard?

YA  No.

"Q Had you ever met Shorty Shea personally?

A Oh, yes, yes.

At -=

"Q Where did you meet him?

A At Spahn Ranch.

"Q Now, did you see him after you spoke
with Mr. Spahn about hiring him as a guard?

"a  Ne."
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"o Did you see Mr,., Shea -~ gstrike
that., Then I take it you saw Mr. Shea, when
vou saw him at Spahn Ranch, you saw him prioxr to

the conversation you had with George Spahn?

"a, Yes, before.
"o Did you ever see Mr, Shea again?
A, No."

Now, Mr. Swartz went on to testify that he had seen
Mr, Shea with the attache casge, which is Peoéle's 54.

ﬁow, we have ~— now —-- now, Mr., -~ Mr., Shea =--

Mr. Shea was just ag much ~-~ at that period of time -- at the‘
Spahn Ranch as wag Bill Vance, as was Danny De Cﬁrlo‘&ndias |
was everyone else at that Spahn Ranch, '

We have here, in this attache case, we hdée here
what is obviously -~ what is obviousiy an attempt to defraud
George Spahn. We have here (indicating) a series of checks
made out to the order of William Rex Cole. You'll have them
in the jury room,.and éhey're all -~ it says: "Spahn's Movie
Ranch, Motion Picture Livestock, Equipment, Transportation."

And they're all Sf the same date, Octcbher 3rd,
1969. Now, .to be October 3rd, 1969 means that ébmebody -
means that somebody -~ Mr, Shea and Mr, Spahn = pardon me ~-—
and Mr. Vance, Danny De Carlo, and various ones’of the -~ of
ths various people there, undoubtedly got together, in
connection with some kind of a ~~ some kind of a scheme to pasé'
'thesebchecks on the particular day or a particular weekend or
something like that.

Now, Mr. ~— Mr. Shea was a man of many, many
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occupations; and Mr. Vance was a man of many occupations and
many faces. And we have here "Geoxrge C. Spahn,” Mr. Spahn's
signature.

Now, there's something here in ¢onnection with
these checks, if you -~ if you think about it, that shows that
Mr. Spahn -- Mr, Spahn is blind. Mr. Spahn is blind.

Ruby Pearl wants Mr. Shea to sleep in the shed,
on a cold night, She doesn't offer him anything except a. shed
to sleep in. We all remember that.

And éo,-if these checks are dated October 3, 1869,
you can’t -- when -- when the people do these kinds of things,
what they do is, they hit the supermarkets, they hit the super-
markets like maybe on a Friday night or something like that.

And then they go -~ various peovple that are part
of the scheme like this will go to various supermarkefs, various
check cashing places, and they hgve to do i% almost at the
same time; because obviously, obvipusl§ ﬁhen these hit the
bank, there'’s an automatic stop on this‘accpuﬁh, after tbeﬁ_
get two of them that ére as identical as £hese are,

They're all being purportedly withsé - pufportedly
some kind of a deductior for pay, what appears to be -- $25.30,
turning it into $137.35. o .

And there is a signature of GeorgeIC. Spahn,
supposedly. Now, why doesn't somebody tell us ~- why doesn't
somebody —- here we have some documentary evidence. Why
doesn't somebody tell us -~ is that George Spahn's
signature? Is that the signature of Rex Cole? 1Is that the

signature of Donald Shea? Did Bill Vance write on each of
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these? ‘

We aren't told anything about these checks, which
has the date Octéber 3, 1969, on them,

Now, for whatever that might be worth -~ for what-
ever that might be worth, that's in this -~ that's in this
attache case. And Mr. Manson isn't connected with any of this,

Where is Mr., Manson? This {indicating) is in
evidence, before us, What showing iz there, between these

checks and Mr. Manson -~ between that blue suitcase and

- Mr. Manson? Between all of these and Mr. Manson?

The pawn ticket -- the pawn ticket was gone over.
What showing is there between that pawn ticket and Mr. Manson?

There isn't any. There is no showing.

Now, the Court is going to ingtruct us on this --

: in connection with circumstantial evidence ~- that it's

' circumstantial evidence -~ did I write thgt on?

No, I guess I didn't write that out.

But circumstantial evidence -~ if circumstantial

~ evidence has two possible interpretations, one of which points

to the innocence of Mr. Manson and one of which points to his

guilt, we have to take the -- to take that which points to

his innocence.

well, all of this -- well, all of this in the suit~

‘case, all of this evidence in comnection with the attathe case,

all of this evidence in connection with the guns, everything

that Mr. Launer -- all of that points o Mr.Manson's ifAnccence.
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It certainly doesn't point to any kind of a guilt
on the part of Mr. Manson. Aﬁd they have offered all of this
evidence before us, and there is just no way that any of this
has been connected up or shown that Mr. Manson had anything to.
do with it,

(Pause in the proceedings.)

Now, in connection with this statement by Mr.

Swartz, Mr, Swartz says that Mr.Manson told him --

b1} Now, approximately how long after
your release from jail. . .did you have this
conversation with Charles Manson?
"2, Oh; two weeks, I guess, ten days.
"It was on the boardwalk in froné'of the
ranch.”
T don't know if it's just sort of a pagsing
interest, but this is a movie ranch; it is a place where
movies are made, 2And ig's a place where a lot of fiction

takes place, in connection with -~ for instance, I think one

of the most interestihg parts of the fiction is the deal

where -~ and I can almost see the westerns, when we were kids:
you know, how the guy comes into the bar, and the guy throws
the knife? _

| Dawn, Quant told us that this -~ that Mr. Manson was
walking -~ that Mr. Shea was walking -~ and I could Jugt =~
like when -~ 'in the -~ in the bar is where it usually happens:
The villain comes in, and the guy #5in the bar, and the villain
throws the knife, twang. It twangs, and it just barely misses
the bar. '
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And that's the signal for all the péople to leave,
because the good guy and the bad guy are now going to have
their duel and sheot it out.

And this is a movie ranch, and this isg the kind of
thing that -~ that this girl testified that Mr. Manson did.

‘ Well, there it is for you. I mean, it's the kind
of thing =~ it's the kind of thing that fits in with the
movie ranch, a place ﬁhere -~ where Westerns are made.

But in any event, the testimony of Mr. Swartz is:

"Where did you have it?

YA It was on the boardwalk in front of
the ranch.
| " Who was present basides yourself and
Mr. Manson?"

He says: "No one." And then he has a conver~
sation with -- with Mr, Manson.
"Okay. I asked‘Charlie if he had seen
Shorty around, and he said that a friend of his in
San Francisco needed someone to work or had a job.
That he told Shorty about it and gave him a few
dollars and that he had left for San Frahcisco."
Then he went on to testify about the guns. ‘
And again, we have Mr. Vance and Mr. De Carlo ~- Mr. Vance and
Mr. De Carlo supposedly with Mr. Sheé‘s guns.
and he testified: | _
'"k‘ Well, the people at the ranch called
it the prop room, because we kept a lot of motion

picture equipment in there.
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"0 Have you ever heard it ;eferred to
by any other name, by people at. the ranch? °
"A Well, I heard it called the 'gun .

room' a couple of times.

" The gun room?
"A, Yes. Not very oftan.
g Now, were you in the gun room at the

time you saw Bill Vance and Danny De Carlo?

v

"B Yes, I was.

"0, And did they come into the gun room?
"A Yes,

1) Now, did Mr. Vance and Mr. De Carlo

have anything with them --
"Did they come in together?
"AV Yes, they d4id.
"o Did they have anything with them

when they came into the gun room?

"A Yes, they 4id,
"0 What was that?
A, An attache case with a set of

matched pistols.

"0, And have you ever seen that attache
case and those matched pistols before?

"A, Yes, I have.

0. And in whose possession had you seen

those before?
“A, In Shorty's.

"0, Had you seen them once or more than
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"once in Shorty's possession?
"A Two or threée times.

to me."

about it.

Now, what -=- it would seem -~ it would seem like ~-
it would seem like -~ now -- that those people and their
possession of these pistols and this attache case would -- is
part of what -~ when we remember that there ig a burden of
proving a defendant guilty beyond a reasonable doubt and to a
moral certainty, there would be =- it would seem like the
possession of what they say belongs to Mr. Shea, that that

should somehow or other be brought to us, and we should be told

He showed them
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Becausé there is nothing to connect Mr. Mangson
with those piétols, or with this.attache‘caée; except that he’
was just one of many people on the ranch. ‘

So, Mr,., Swartz goes on further ané télls‘us abouﬁ -
about -~ about how the guns were broken down and all 6f that. -

Now, then, we get to Mr, Swartz's testimony: we
get to Mr, Swartz's testimony about the benefits that he's
received., And I think ~- the way heé's —— in other words, a
witness -- the way we can evaluate a witness is to determine
his =~ his motivation and his honesty and all of that.

And here he started off by saying:

"And you spoke with the police officers, and

you discussed with them the fact that you were a
witness in connection with Mr., Manson?”

That's when he said that he had this problem in

connection with checks.

"0 That was part of your discussion?
A, . Yeah,
"0, You discussed this with them, and yvou

received a benefit in connection with that case,
because of your conversationg with those law

enforcement officers; is that correct?

Y3, I don't think so, no.

"o, You don't think so?

A I says: 'I don't think T did.'™

Now, we know that Mr, Swartz -- we know that

Mr., Swartz, indeed, recéived the benefits -~ I'm not going £o

read it all, but he got -~ he had this felony charge reduced
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to a misdemeanor. And he walks out of the courtroom, because
of his posture in connection with this case. He knows -~

you gee, he has some kind of problem with the police. What

. did he do? He goes to the police and he tells them, "You know,
I'm -~ I'm giving testimony against Mr. Manson." And he lets

them know. And he -—- and so they call up, and they wheel

- ¥

and deal with justice in this fashion, g0 that they again_make
an arrangement for Mr. Swartz to be relieved of his felony

problem.

10 {Pause in the proceedings.)

'
i

n Now, I am trying to cut down the -- well, ——- with

1z -~ remembeyr, without reading it all, remember how Mr. Swartz

18 doesn't know what day it is he starts off? ¥He says -~ he

’ 1 gsays. =~ uh ~- he says: "It wasn't September. It was a few
1 days after I got out of 4ail I had the conversation with him.

16 "0, Now, you say it was a few days

‘€ .

o after?

e "B I don't know when it was.”
19
And then the question was: "Was it a few
20
days ox days?
21
A It waes a few days.
22 )
o, Do you include 10 days as possibly

23 ’
- being a few days?

"a, I don't include 10 days. I Jjust say

a few days went by and we had the conversation,
% "0, As a matter of fact, Mr. Swartz, the
. :Z ' reason you say it was August and not September is
' because you've talked to so many police officers
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2!

"concerning these matters pertaining to Mr. Manson

that you've come to accept what the police officers

tell you?
A No, no, no, no.
"0, That's not —-
"a, Never happened,"

And he says: "Never happened. Not a bit.

" Then, some +time after you tell us you
spoke to Mr, Maason --

"3, That's right.

"o, And how iong did that conversation
last, when you spoke to Mr. Manson?
L Just a passing conversation.
ﬁe étood there for just long enough tg have a
conversation, the conversation I told you about.
And that was it. cmhat~was the extent of it.
“g And what day was that?

‘ '“&‘, * Ok, boy, I -— T know it was about —--

1t was the latter part of August. I don't know

- iwhat day it —

"0, It might have been in September?
"3, No, it was not in September.
"o, Is there any reason why you know your

conversation with Mr. Manson was not in September?

"N Well, I say it wasn't in September,
but X've got n0<reasaﬂ-to -~ I just know it wasn't
in September. It was in August."

And then: "And you've spoken ahout these
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"matters as you've said many times with police
officials; right?

"B, Well, when they ask you something,
you'tve got to answer them."

And so on and s0 on.
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. And then he says -+ now, the question is: "And
80 you, as far as this conversation with Mr. Manson
was concerned, it was s passing conversation that may
have taken just a few seconds; is'that right?
A Right, | o -

" There was no reason to ;emeﬁbeg it,; ﬁaa

+
1Y .

there, Mr, Swartz?

"A Well, if Shorty hadn't disappeared I
probably wouldn't have remembered it."
Well,who says that Shorty has disappeared, really?

Except in the context of the -- of the police interrogation

concerning Mr, Shea?

The ~-- the fact of the matter is that Mr. Swartz =~

Mr. Swartz has been -- hetg telling us that itts something that

he wouldn't have rememberéd if Mr, == if Mr. =-- if Mr. Shea

hadnit disappeared.

him:

Then, after -- then the question was asked of

YAfter you heard of Mr. Manson being
arrested; you made no missing person's report
concerning Shorty Shea to any law enforcement
offieials, did you?

A No, I never did.

"Q Never did, right?

A Right,

"Q And so, Mr. Swartz, you made no notation
of this conversation that you say tock a few seconds

with Mr. Manson, right?
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"A Oh, I didn't write it down, no.
"Q And you spoke to many people on that ranch
during the summer of 1969 ~- during the year of 1969;
is that right?
“A  Probably had spoken to everybody."
Now, then, he -- we -- it goes tg w-
"You don't know -~ you don't know whether
it was August or September, dc you, Mr. Swartz?
YA Sure do. It was August."
And he's speaking about the date that he saw
the guns with -- with Mr. Vance and Mr. DeCarlo.
"@  You know for sure it was August?
"A Sure, it was August.
"2 You dontt know whether it:wasiSeptember lst
or the 2nd? It had to be eithgr Adgnét 30th or 3lst
that the latter -- right? - ' k
"A It was in the‘lattef_paft of-ﬁﬁ;usﬁ" :
sometime. . -
"Q  Now, Mr. Swartz, you had no .reason fdr].
making any kind of a demarcation between August 3lst
and September 1, did you? - o
VTHE WITNESS: Sure, because it wasnit -+ why
dontt you ask me that again?“' |
And the question is! "Yes. In your mind, you
had no réason for making any kind of a determination
on the difference between August 3lst and September lst;l
right?

YA None whatsoever.
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"Q And you had no reason in your mind for
making any demarcation between September 1lst and
September 2nd; right? '

A No.

"Q And you had no reason in your mind for
making any demarcetion hetween September 3rd and
September 4th?

"a No, no reason at all.

" And you had no reason for making any
demarcation between September 5th and September 29th;
is that right?

"aA  That's right."

So, what happens is ~- what happens is that a
witness -~ and it takes a == it-- it takes the reading of
the trangcript and going into the detail of it. And I know
this isn't very entertaining; and it's not -~ it's not the
kind of thing thsdtt's a Perry Mason glamoroug approach to law.

But that is where it is. This shows -- this
'(indicating) shows how law enforcement -- how law enforcement

-

operates, o
Now, we may =-- some of us have ﬁeard, and probably
all of us oﬁ the jury have heard that, ovér the weekend, the
man who was the chief, the top man in the administration of .
criminal justice in the Department of Judtice{in Hﬁéhiﬁéton,
DuCs == ' % |
THE COURT: Excuse me just a minute, ladies and °
gentlemen, o N

That has no bearing on the issues in this case,
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Mr, Kanarek.

Wetll recess at this time. During the recess,
you are obliged not to converse amongst yourselves nor with
anyone else, nor permit anyone to converse with you on any
subject connected with this matter, nor are you to form or
express any opinion on the matter until it is finally
submitted to you,

About ten minutes; ladies and gentlemen.

{(Midmorning recess.)

»

i_ 1'

-
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THE COURT: The récord will show that all jurors are
present,

Mr. Kanarek, you may proceed,

MR. KANAREK: The -~ this is just a little for instance
to show -~ to show the effect of how the prosecution can
influence people, and I'm referring now to the testimony of
Mr. Binder, wherein the question war asked of Mr. Binder:

"Did Mr. Shea speak to you of a lady that
he called Phyllis Shea?
"A Yes,
"And he told you that he had married
Phyllis Shea, right?
"A Yes, I believe he did.
"Q Correct?
"A  Yes. ol
"And that Phyllis Shé# is a lady who is
different than Magdslene Sheé?
"A  Yes, it is a difiereht'iady{ﬁ

Now, that was before the recess When.hg tells us
he spoke to unobody. o .
And afterwards, then, this question is asked:
"With reference to Mr. Shea's wife's name
or the names of any of his wives, is Sandy the only
name he ever used with reference to any wife of his?
"a That and Magdalene, is the only one he
ever called Mrs. Shea in my presence.
"And he never used the word 'Phyllis,T

the name Phyllis in your presence?
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"Yes, there was girls that came to the
house with Donald over the time and one of them may
have been named Phyllis.

"Q I see, It was a girl friend of his that
was named --

“A I didn't gsay that. I said one of them
may have been named Phyllis.

"And you heard Mr. Shea use the name
Phyllis, right, with reference to a female?

"He came with Barbara, and Mary, and a
Susan, and probably a Phyllis. His home was my home.
And he had free access. And he came with different
girls to the house.

"Did he ever refer to someone -- a female

by the name of Phyllis when that female was not

_present in your house at the time he was present then-~

A I don't recall,
"ew gt the time he was present and you
were present?
"a I don't recall, You are asking something
I really dontt know. 1 re&l}y don't remember."
And the Court says: : ‘
"Just answer the question." p
Then, theé question is: L e
"Then, I will ask you, Mr. Binder, did -
Mr. Shea ever refer to someone that he called hi
wife by the name of Phyllis? ‘ ! '

"A Not to my recollection."
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1} So there you have =~ there you have the kind of
. 2 | sltuation where a witness just over the recess as a result
3 { of talking to whoever he did talk to, changed his testimony
4 | from what the transcript reveals.
< s | Now, I suppose -~ I suppose, really, in our --
*° 6 in our listing here in -~ we really should make it sort of
7 | a big circle and write in "police offiters."” Because in
8 these relationships that we're spesking of here, the police
9 officers certainly played a very, very big part.
0 | Now, 1if we just look at the intense surveillance
n that was at the Spahn Ranch when Mr. Manson and his friends
2 | were present there, -- Officer =- and this refers to the
B | raid of August 16th, raid, before coming to the ranch --
3a £ls. ¥ | D111 withdrﬁw that.
15
r 16
S wm
‘ i
19
20
2L
22 "
23
N M
3:—" 25
26
_ 27 |
| N ,
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1 T
¥

3a-1 1 “What time did youicéme-to the ranch that
: . 2 morning? a I 4 B
' 3 "It was approximately 5:00 o'clock in the
s | morning and it was just at sunrise, |
5 i) Just at sunrise.
s 6 1 "And before that, you were Briéféd?u Your
7 were briefed at the Malibu Station, is that right?
s "Thatts correct,"
9 | In other words, here is =~ this is August 16,
10 1969, and there is an actual raid which is planned.
i1 Now, that raid obviously wasn*t planned the
2 morning of August 16th, We have one police officer testifying

13 that he was at the Spahn Ranch. He, himself, literslly
14 bhundreds of times, he sald. So if you go back from August

. 5 | 16th, and you go back and with the focus and with the intense
v 16 interest upon -- that these people had concerning Mr. Manson,
:‘ 7 is it =- ig that circumstantial evidence of Mr. Manson's |
N 18 innocence as to the charges that are here? It has got to be.

1 - How == y&u probably couldntt leave that ranch
mA.' without =- and come to the ranch without every vehicle

21 being -~ beilng -~ that is, the license place of every

22 vehicle being teken down, This is the only inference that
23 | we can make as to what went on at this particular area.

" 24 And this is circumstantial evidence to indicate,
; 25 to indicate -- and Mr. Manson was not -« Mr, Manson was the
26 | person that they had this fantastic intexest in. And

27 | recognizing that the Tate~La Bianca events occurred on

23 August 8, 9 and 10, and then the body of Gary Himman, they
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tell us, i1s found around August lst; and August 16th Mr.
Manson is atrested, kept in jail; then, on August =-- I think
if you .add up that, you find about three days in jail at that
point, on August 16th.

On August 24, on August 24 he is arrested again
and spends about two days in jail. L

And then, they bring the indictment in December
of 1970, with all of this talk to-these witnesses, talk and
retalk to them. . A

Does that have any signifiéance?_ Doeg that have
any significance? t}_-‘; IR

This fantastic surveillance in connection with |
whether or not -- with whether or:not«Hr. Manson, uh, uh,
is guilty of the things that they are accusing him of.
You have & sgituation here =+ yocu have a situation here
wherein, going to the next aspect of it, can we believe that
anyone could scream on that ranch without some police officeré
hearing it.

Could anyone scream ~-- we lock == wetfye looked
at the pictures, gt the pictures of =~

Now, we remember the testimony of Ruby Pearl.
And therets =-- it is interesting =-- it is interesting to
think of what the prosecution's approach is in this case,

The prosecution would have us believe that thig -~

that when Ruby Pearl testifies about these people surrounding
Mr. Shea -- excuse me just a moment, your Honor.,

(Pause in the proceedings.)
MR, KANAREK: If we think in terme of, let's say ==
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let's say the people that == that the prosecution has spoken
of as == who are alleged to have done these things that they |
are speaking of here, with their surveillance, with the
surveillance that was going on at the Spahn Ranch first of
all == first of all, it is not -= it is just -~ it is
beyond belief that enyone would try to do anything improper
at the Spahn Ranch area because the parscliute -~ if we ™
look at where this parachute room is, if we -- and wet!ll
get into the detail of Barbarsd Hoyt's testimony that shows
that this didn't happen. It ig the ab- =« there's no
question about it when you look at the transciipt that
this never happened. o e‘?

But anyone who was out, fo!do wrong, do anything
wrong with all of this police surveillance that Was there ,
night and day, and day and night, and after August 16th,
and the 24th, and when the Tate-La Bianca events'happened
on Augugt 8, 9 and 10, and the finding of the body of Gary
Hioman -« this place must have been -= this place.wasnlike.
a battlefield, constantly, with police officers.

But over and above that, is the fact that any -~

any screaming would certainly have been heard by what I am

sure was a 24 or 36<hours a day wigil, so to speak, by that
area of law enforcement people.

- Then -- and then, we will get into the detail of
the transcript to prové it =~ to prove it, Barbara Hoyt
says that on thig night there was a moon == I mean, it «-
we have -= we have an impressionable girl who is the focus

of attention in connection with what the charges are against
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Mr., Manson; And they take her testimony and she tells us that
ghe saw all of thie by the light of the moon.

Ruby Pearl tells us on that night it was so dark
she couldn't tell -~ she couldnft tell who was even there.

So the trangeript -- let's see, the traneript
of Ruby Pearl's tesgtimony, I think, is significant.

She tells us that -~ that Mr. Spabn -- and that's
an interesting ~- an interesting type of relationship between
Ruby Pearl and Mr. Spahun.

She tells us that he, Mr. Spahn, is old and he
has problems with his sight. That he is blind. And she
tells us that she runs the stables, rented out the horses,
picked out the horses for jobs, did the book work, answered
the phone, geeing that the people that worked for us did
their duties.

| Now, she then is the manager. She is the menager
of the Spahn Ranch, and she is the real manager.
) I mean, with Mr. Spahn being infirm and not being
able to see; we have reason to believe tﬁat as far as that
ranch is concerned, Ruby Pearl is, we might call, the chief
executive officer. She's the one -- she's the one that has
been there, she says, 17 or 18 years. , =~ e -

Now, I have been trying to‘get to sé&e -;'I:m‘“ |
trying to read as little as possible, but thls is the evidence.
And my synopsis of it as far as the words are written down
here,; of course, is mot as adequate as vyhat the ¢ourk: *

reportexs took down,
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R} Now, during the summer of 1969,
were you at the ranch every day, in your capacity
as forewoman of the ranch?
“A Yes." «
So she was there, she tells ug, every day.
And she tells us that during the surmer, she saw
Mr. Manson wearing a knife, one time a sword. And then she
describes the sword to us, the 20-inch or 24 inches,
Then, then she goes on to tell us that she met
Mr, Shea and she met Niki, and she met Niki at the ranch.
Then she goes on and describes that on a certain
day, at 11:00 o'clock in the evening, she saw these events
that she told us.
Now == "Now, when Donald came over €0 your car,

did you have a conversation with him?

"B Yes.
o Did he sk you anything?
"3, Yes,

"o What did he ask you?

A He asked if he cou@ﬂjcoﬁe'home and
gtay at my house. C

"o, Did you say anythin& in reply?

"p Yes. I said, well, you could -~
there's a place in the shed there to stajq 'My’ o
house ig too small., 2And I had the little dogs in
my house. And I saild, 'You're Welcoﬁe to stay in

the shed.’
"0, Did Donald say anything in reply

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10
1
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26

27

A . §991

. in, and she sajs that_it sped into the Spahn Ranch yard.

~~ if these people were going to raid the place and do every-

| especially late at night -- that entered that ranch area,

"to that?

i

o Yes. He said it was rather cold

in there. He didn't think he would,”

And then she made the suggestion that he go to tﬁei
Fountain of the World.
"2 Whét is the Fountain of the Worla?
"A, That is a religious cult that takes in
people that doesn't have a place to sleep.
"0, And how far is tha£ from the ranch?

"2 It's only three miles west of the

ranch.”

r

Now, then, she deseribes how a car suppesedly sped

Now, if we look at this picture -~ if we look at
this picture, can you consider the time the events of August
the l0th and afterwards, to think that there wasn't a notation
made of every automobile that entered this ranch? Every one -

é@ery one would be incorrect, if ~- it's -~ it's ahsolutely

thing that they did in connection with the surveillance of this

ranch, we have got to believe that every automobile -- and

that there was a log kept by law enforcement. people of every
car that went in there. That’s one thing that we can

certainly infer occurred.

J—y

CieloDrive.cOmARCHIVES



8992

4a~1 1 ' Now, she gays: "I kept stretching my

. 2 neck and slowly pulling out and seeing where
3 they were going, and I séw them sort ofrspread

. 4 out, as they reached.the boardwalk,

g 5 | 0. And where was Donaldj-—.ﬁhere was

6 | Shorty at that time? | L
7 . "A, He wasg just on the edge of the ‘ |
8 boardwalk, in the middle of this group. ,
2 "0 Of the group of men? |
10 “A Yes,
11 . T And when you last saw the men,
12 were they still approaching Shoriy?
18 "B, Yes."

14

® 5

*. 16

Now, then, she goes;on she described for us where
Mr. Shea was standing, and she described in detail, supposedly,

where the telephone pole was and all of that.

17 Now, if we take Ruby Pearl's testimony concerning

% | who the people were at the Spahn Ranch, that night -~ and let'g

1 look at, in detail, who she says on direct examination was

20 : .
there, and who she says on crogss-examination was there.

a Let's see 1f I can find that, I thought I had

2 that marked here. Excuse me just a moment.

2 (Pause in the proceedings.)

24

€ Now, here it is, right here. An unmarked page.
® 25
i I'm sorry.

% "0 And 4id you continue to look
" 7

. g at the car when it stopped after it stopped?
28
"A, Yes,
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"0, And what, if anything, did you

see?

N ' I saw the male members of the

Family get out and, in a hurry, start down
towards the boardwalk."

Now, already there, she has the male members of
the Family. She has been -- she has taiked +o many people,
and she thinks in terms of the male members of the Family.

a1} Now, did you see ~- can you identify

any of the people who got out of the car?

YA ~ Yes,

"0 Would you give usg their names,
please?

"p, Steve Grogan, Tex Watson, Charlie

Manson and Bruce Davis.”
Now, that is her answer to the question of who
the people were. '
0, Did you continue to watch them as they

approached the boardwalk?

A, Yes.
", And what did you see?
“A, I kept stretching my neck ~--" and all of

that, that we've just heard.

Now, she gays, "The male membérs of the Pamily,"
Now, at that time -~ at that time, she did not mention Bill
Vance, when she was testifying here in court. She -- she would

never have mentioned Bill Vance, if she had not been e¥anined

further.
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She chose -~ she chose to leave Mr, Vance's name
out. Now, does that mean anything, when_she deliberately --
we know from later on ~- we know that she deliberately left
Mr. Vance out of that listing?

She puts My, Manson in, definitelg,.and sﬁg leaves'f
Mr. Vance out. |

Now, then, she makes a gtatement hekre thgt's’
significant. Here's a statement that we think is of some
significance.

" Now, at the time that you had this coanversation
with Mr. Shea, ha@ you spoken with Mr, Shea concerning
gecurity work that Mr, Shea wasg to do at ﬁhe ranch?

A Yes. Yes, I had.®” |

And in terms of relationship, this indicates ~-
thig indicates that Ruby Pearl would have had some -~ for-
getting the testimony, the fict that she ran the ranch -- she's

+he one that would have had some conversation with Mr. Shea abaut

so~called security work. and the fact that Mr, Shea never
got this employment or took this employment has nothing to do
with Mr. Manson.

It has to do with the fact that Mr, Shea was not
interested in that type of employment. BAnd we have it here.
She says she spoke with Mr. Shea -~

“¥ou don't know whether it was the end

of the week or the beginning of the week?
"2, I can't say for sure.
"0, Now, at the time that you had

this conversation with Mr. Shea, had you spoken
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"with Mr. Shea concerning the security work
that Mr. Shea was to do at the ranch?

“A, Yes. Yes, I had."

And then previously, she gtates =-- "Well,
what ~~" in answer to the question, "What day of
the week was it when this incident occurred
that you have told us about, Mrs. Pearl?

“a, I can't say exactly what day of the
week it was.

"o Well, Monday, Tuesday or Wednesday?

A, I can't say.

"0 Do you know? )
"B, I don't ~-

no. Do you ;—

"n, I don't know.

"0 You don't know?

"a, No." And =6 on.

I am going through here, and I am trying to read
as little as possible; but nevertheless, the context of it is
clear that she had spoken with Mr. Shea already when thié -
when this supposed incident had occurred, and Qhe had spoken
to Mr, Shea some time previously.

A - So that Mr, Shea and she would probably,
undbubtedlg, be the ones to talk about any employment. She
keét the books, and Mr. Spahn -~ Mr. Spahn was infirm,
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11:00 o'clock at night ~- and supposedly -~ supposediy Mr.

Mr. -~ with Mr. Retz, from the prosecution's sténdpoint?

"0 And you had spoken with him, and
you still stated that there -~ that there wasn't
anybody on that ranch that Mr, Shea could fear or
need fear?

"No, because he said he wouldn't have any
trouble with them.

! Mr. Shea teold you he wasn't going to
have any trouble?

"a, Yes. He_said he wouldn't have any
trouble.

0  Well -~

"A . He was easy—going and good~-natured.,
He never had any enemies,"

If you take hér statement that this is lake at

night -~ remember, she's leaving; she's leaving the ranch at

Shea did not make an appointment w;th Mr, ﬁeti ~— pardon me ~-
did not meet an appointment with M?; Retz,

Well, this is already 11:00 o'clock at night.
What time of the night was there to be an appointment with

Was he going to meet with Mr. Retz around midnight oxr l a0 a.m.

to have an appointment, to talk about becoming a nightwatchman?
It's poppy~cock, It's baloney:; it's contrived;

it's staged, kecause if that was the night that he was to have

a meeting with Mr. -- with Mr, Retz, he's not going to have it

at 11:00 o'clock at night,

The fact of the matter is that -- that Mr, Donald
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Shea is not interested in this kind of work, and no matter how
you try to buttress it, énd you try to -~ and you try to argue |
it, that he was, 1f you look at this transcript and read it,
it's ~- it hits vou right in the face that such is not the case
that there -~ that Mr. Shea -~ you -- for Mr. Shea to go to
work on that ranch, it requires more thgn,the prosecution
wanting him to go tc work on that ranch. He has to want to
go to work on the ranch,

Now, then, she goes on to say -

"o, Mr, Shea told you he wasn't going

to have any trouble?

"B Yes. He said he wouldn't have any
trouble.

"o, Well -~

"a, He was easy-going and good-natured.

He never had any enemles.

"Q - But you tell us Mr, Shea -~ just now,
a few moments ago, that he told you tﬁat he was
square ~- he was scared?,

“a, That was later. It wasgn't the same
moment. That was later, It wasn't even the same

day." " )

"It wasn't even the same day,” she tells us, If

it wasn't even the same day, then it meaﬁs that Mr. Shea was
not the person that this lady says was sﬁrrdundéd, or the
event never happened, or whatever; becausa she says it was
later; it was later that she had this conversation; it wasn't

even the same day.
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1 So if it was not even the same day; it means

. 2 that she spoke to him after these events, where she tells us
3 that supposedly he is surrounded.

_ 4 It's right here in the transcript (indicating),

< 5 Now -~ "Well, waz there any reason for

'”’ 6 you not == not to remember the supposed conver- |
7 sationg you had with Mr, Shea aboutl hig becoming
8 some kind of a guard?"

And here's where it all hangs out. It shows
10 how absolutely contrived this ig.

n "He wasn't afraid to be a guard at that

2 time. That was an honor job,

13 "Q What do you mean by ‘an honor job'?

. 14 "a, Well, he was there anyway, and that
1’ would be a good honor for him, to be the night

; 16 watchman, and to drawpay, just to see that people

w 7 didn't bother the horses, to see that people didn't

1 bresk up the place."

¥ Now, she's telling us -~ she's telling us that

2 her state of mind and her thinking was that this 4job of Mr.

21
Shea's was to be an honhor job.

22
What does that mean? It's something to think about)

23 ,
It's interesting to think about. A man that's supposedly --

fal

. 24
* that's supposedly, with Mr. Shea's background, she tells us
2

PP

that she considered this job to be something of an honor,
% T suppose like -~ like being -~ like being an
. 27 honorary chairman of thé Red Cross or something like this.
% This was an honor job, to be the night watchman at the ranch.
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Well, this is just =-- it's -~ I mean, she's making
it up as she goes along.
"And that was what the job was for, was to
make sure that people didn't bother the horses or
break up the place?

" As I undexstood it."

[
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be=1 1 That was what the job was for, she says, so that
: . 2 | people didnft bother the horses or break up the place,
3 | "Q  Then, were there any other reasons for the
s | job?
< 5 A Well, if go, it was between -~ it was
al 6 | between Mr. Spabn and Shorty.
T “Q Well;, my question is: As far as your
8 | thipking was concerned, Mr. Shea's entire job was
- Just to watch the horses and see that no one broke
10 up the place?
i "A  And keep other =~ other so-called hippies
2z from coming in.
13 "Q Oh, he was to keep other hippies -~
uo "A  Other hippies out,
. 15 | Rl In other words --
: 16 - "a They were beginning to appear and disappear,
: oy through the ranch, too ofteén,
" o "Q I see. And in other words, he wasn't
B supposed to do anything, as far as the hippies that
2 were there then, but other hippies --
a " And their friends. They probably -- it
2 -~ probably included all of them. They were milling
B around and -- and too many on the ranch. George
i o didn't want too many on the ranch.”
i B Well, in - in the space of an instant, she
% ' &;anges her dutles, as far.as Mr. Sheé is concerned. She
. 7 | changes her duties from just keééin‘g*track’of the horges to
- ® including the hippies, znd =- and thepeople from breaking up ==

T
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the place.

Now, at’a- all right. Here we go. ‘ :

"Q Now, directing youx attéﬁtiop to the iima
that you saw Mr. Shea on this evening, what was the . :
condition of the weather?

"A At that evening, it was cool outside. It
was always cool up in the mountains.

"Q VWell, how was the visibility?

A Like it always was. Never had lights.
Learned to work in the dark.

'Q Well, as far as seeing what people were
there --

"a At one point, they passed me. I could

gee them.
"Q You had no difficult seeing them?
"A No.

"R How long was it that you stayed at the
ranch, that you stayed in your car after these people
arrived, Mrs. Pearl?

ty  Barely. a few minutes. Byrely. more than a
few minutes; just -- just as Shorty left, I started
the engine and was going to start creeping away when
the car came in.

"Q Now, would you tell us, Mrs. Pearl, how
could you tell Mr,. Shea that there was mothing to be
ascared of; you did tell him that?

A I told him that. I had seen nothing to
indicate that he should be afraid.
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"Q  You saw nothing whatsocever? This is after
the raid, people are carrying these knives around that
you are speaking about, and you saw nothing for anybody
to be afraid about?

"A We all worked together. . We never expressed
our feélings. We had to work. There was no getting
around that. We had to staylthere until way after dark

and wotk." S
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And then, it goes on.

Here she says: ‘ |

"Q. ¥ou had no reason -- er —- té change

that feeling except when you spoke to law enforce-
ment, is that right?

“a, No, I got a shuddering feeling as I

left, seeing that, and then I realized what Shorty
wag thinking about.

o And then, you realized what Shorty

was thinking about; when was that?

"When I was leaving I got the message that

he was trying to put across.

“Well, did anybody interfere with his

putting across any message to you, Mrs. Peayl?

"No one interfered. It was between us right

then."”

Now, on this night when she says it was go dark,
this is the very same night.that'Barbara Hoyt says that she
looked out the window and said she saw a moon and said she
,could see everything that was very, very well lit up.

And so the question is, whether or not ~- whether
or not Ruby Pearl is telling it the way it is or Barbara Hoyt
is telling it the way it is.

Rti} He owed yoﬁ quite a bit of money,

Mrs. Pearl, didn't he?
", Not that anyone knew about." (‘*
She's speaking now about her financiai;arrangementq

with Mr. Shea.
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1 "Tell us about it right now. Now is the
¢ \ right time.
3 "3, At times I gave him money. When I give
4 money to the boys, I know I'll never see it again.
< 5 "o, I see, And so how much did Mr., Shea
® 6 | owe you? '
7 . "Oh, I can't say exa.ét‘;ly. .. I
8 "Well, give us your best eBtimate.
9 "$20 at a time maybe, now and then. !
0 "How much does he owe you right now? "
1 "T wouldn't say he owed me anything because
2 I never expécted i£ back when I gave it +o him.
13 ,j "You gave it to him?
14 "No, we never acted as if it was a long period
. 15 when they needed money —-
* 16 "When you say 'we' --
f LY "Mr. George.
: 18 | "You mean =-
B "Mr. George. I always asked George if I
20 could give him some. It wasn't always my nitoney
2 I was handling.
2. "You handled Mr. Spahn's money?
% 1' : "y ha&adled Mr. Spahn's money.
. % "Mr. Spahn was bhlind?
& = "Right, "
% Excuge me.
.‘ O Now, I think what shows -~ what shows the -- uh,
% what shows the actnal -~ reéeliability of Ruby Pearl's testimony
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is right here.
"Now, directing vour attention, Mrs. Pearl,
to the time that you tell us you saw these people,
and you drove up to the ranch and all of that, you
remember discussing that a little while ago with
Mr. Manzella? |
"Yes.
"On that occasion, how many people - how
many men did you see get out of the car that you've
spoken of, Mrs. Pearl?
"Well, I didn't sit down there and count them.
I just recognized them, as they were pouring out.
"Well, would you tell us now how many there
were?
"There were four, maybe five, but I recognized
definitely the ones I mentioned.”
She's trying to protect herself, She's trying to
protect her testimony. She remembers, and this is the
deceit that the jury instructions warns us'about in the
credibility of witnesses. This womén knows that ghe liéd,when“
she tells us previously about the four people that she men;
tions. And she knew it when she stated those four.pgpplé.
She told -~ she testilfied in this courtroom the £first fime,
she testified Steve Grogan, Bruce Davis, Tex Watson and Charles
Manson. And she leaves out Bill Vance because she knows that
Bill Vance iz close to Ella Jo Bailey. And she knows that
Ella Jo Bailey, from her talking with police officers, and
the people that axe prosecuting this case, she knows that
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Bill Vance was sort of an untouchable. He's the kind of person
in these proceedings that we must not ~- we must not put any~
thing upon him because there are people that don't want that.
She says:

"There were four, maybe five. But I

recognized definitely the ones I mentioned.”

She's remembering back to when she testified about .
those four. WNohody even asked hgr that.

The question was:

"Would you tell us now how many there were?"

2nd she is already defending herself in connection i
with an answer that she knew was a -- thatjshe remembered that |
she had given previously.

"0, Maybe five, maybe gix, maybe seven?

A, There weren't that many in the gang."

And there in the word "gang," you get Ruby Pearl's
feeling towards Mr. Manson and the people on the ranch, And
that's an interesting thing about the relationship of these
people, Ruby Pearl probably had some kind of a little empire
there, She was king pin. Mr. Spahn was blind, She's the one
that ran the show.

And then, what happens? Somebody comes in, like
Squeaky, Lynn Fromme. Mr. Spahn has some kind of a feeling
of affection for Squeaky. Mr, Manson and his friends are there
And they're invading her prévince. Ruby Pearl doesn't like it,|
She wants it the way it has bheen for 17 or 18 years.

and so the question is -= the question is, can we

depend upon Ruby Pearl's testimony? Can we depend upon hexr
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#

credibility when she uses, for instance,'the word Ygang."

Now, vou don't use the woxd "gang“‘in the contéxﬁ

of somebody you like, a group of people you like. You ﬁse‘ihe '

word "gang," when you don't like a particular Qrbup of people.’

And that word “gang," gives us a real insight into |

what Ruby Pearl thinks about Mr. Manson and -~ and his friends,
‘ o, There werent that many in the
gang; is that right?
“Right.
"and ~~ do you remember testifying before
the Grand Jury?
"A, " Yes.
"Did you teatlify before the Grand Jury that
Bill Vance --"
And then, this'is her answer, after the word "Vance
wag uttered, she says, "Might have been there.”
*0. May I finish the question? Mrs. Pearl?
"A, Go ahead.
"Previously you -~ today, you have told ug =~
you have not mentioned Bill Vance up to this point;
right?
"A, I didn't mention him.
"o Did you tell the Grand Jury that Mr,

Vance was one of the people that you saw in this

automobile?
A, I said he could have heen there.
Q. Was Mr. Vance one of the people that

you saw in the automobile?

yJ
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" to converse with you on any subject connected with the ratter,

"A I didn't recognize him. I was tod

busy watching the others,"

Now, what does that mean?

"I was too busy watching the cghgrs."

In her contrived way, she's trying to let us know
that ~~ that for sure, there's na qﬁestion about it, she was
‘keeping her eyes upon the others. But when people get Sut of |-
an automobile and you are 3just watching a scene and have no
reason for remembering it, there's no reason. for focusing your
attention on what she now calls "the othersg." It is just -
it is just not true. I mean, the woman's testimony is
clearly -- ’

THE COURT: Ladies and gentlewen, we'll recess now
until 1l:45. During the recess, you are obliged not to conversel

amongst yourselves, nor with anyone else, nor permit anyone

nor are you to form or express any opinion on it until it is
finally subnitted to you.

See you at l:45.

(Whereupon, a fecess was taken to reconvene at

1:45 p.m., same day.)
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5a~1 1 | LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, OCTOBER 18, 1971 1:50 P.M,

- a wm w

4 THE COURT: ALl the jurors sre present, the record may
' 5 show.
® s | Mr., Kanarek, -you may proceed.
(N MR. KANAREK: Yes, thank you, your Horor.
s | (Whereupon; Mr. Kansrek conferred with the Clerk.) |
0 MR. KANAREK: Well, ladies and gentlemen, some of the

10 | exhibits pertaining -- I guess all the exhibits pertaining to
n Mr. Shea are in another courtroom, but I will try to work

12 around them so that we can cover thiq mgterial, try to change
13 the outline that I have had so that we can make best use of

4 | the time, becauge the exhibits are in another courtroom.

. 15 And the testimony of I{ub;; Pearl :re,vehls ’th"gt:' -
¢ 16 | tha't on occasion she has given Mr.l Shea some money that
: % | belongs to Mr. Spahn. She -- S -
: 18 "Q So when you gave Hr. Shea meney, you gave
19 him Mr. Spahn's money on occasion? SRRHE
20 A On occasion.
2 "And on occasion you gave him your money? .
2 | "4 Yes.
23 "How much of your money have you given
G 2 Mr. Shea that is not yet repaid?
E % "A I don't think that's anyonets business."
) 26 And then, after the Court asks her to answer the

27 question, she says:

. 28 "How much money I have given him over a
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‘ 1| "périod of all of those times?

. 2 . "THE COURT: That he owes you.
3 “THE WITNESS: Well, I give himmoney now and
s | then, T can't &ay even how much he owes me, If he

+ 5 owes it.

& s | "Q  The question, Mrs. Pearl, is how much
7 have you given to Mr. Shea that he has not returned?
8 | "A That he has not returned? Well, some
s things I gave him, not giving it to him, I bought
o - thingdg off of him: I bought a movie projector and
1n things like that when he needed money. Sa' that's
12 not giving it to him.

13 "Those boys always come up with something

¥ to sell if they needed money."
And Mr. Shea is one of these people she 1sg

16 ih‘cludin_g in "those boys always come up with something to

Ly

. 1 | gell if they needed money." For whatever that may be:
8 | worth. o
® “Mr. Shea always came up with something
2 | to sell when he needed Amonej}?'
2 "A  Not often, no, |
2 "He came up with a movie projector one
% time when he needed money? SRR

& 2 "A  Yes.

: % “When was that?
% ‘ “That was recent. That was recent.

-. 2 ‘ "Would you tell us when it was, Mrs. Pearl?

28 n"a It was in June.
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® 2 "o Yea. ' o
8 "He came up with a mbvié‘prdjectbrf ;
4 "a  Uh~huh.

& 5 "How much did you give him for the movie

P 6 projector?
7 "4  That was $50,
8 | "Q And he gave you ~- you got =~ in other
9 words, that would be full price for the movie projector?
10 "A  Yes, yes,"
n Uh, so, we see that -- that Mr. Shea <~ that also

2 goes into the state of mind, and gives us some insight into
18 Mr. Shea's activities.

. u Thetre's one thing that we would like to discuss,
. 15 and that is8 as far as -- this police officer testimony and
s 6 | thé place of the police in all of these things. We're --
: 17 | the police are just people, I suppose, like all of us. And

2%

18 they are subject to the same -- to the same human traits that
¥ all of us have.

2 Now, there ~-- there -~ there have been Los Angeles
2 | police officers that have literally committed burglaries out
22 | of black and white cars. There's been a District Attornmey of
2 Los Angeles County thatt's gone to prison for bribery.

5 24 There have been Deputy District Attorneys that

25 have been convicted of murder.

".’ﬂr

% There =-- there -- in the last couple of years,
27 | there was a sergeant, a sheriff in the -~ a sheriff's argument

® | out here on Topanga Canyon in Canoga Park that sat across a

; . CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 | table, pulled out a gun and killed his wife, bang, just Like

. 2 that. | L

3 ‘ Now, what <~ the:_ ::eas.on vwe're saying this, is not
4 to damn police officers. :Ihe reasons we're. pointing thig

<! 5 up -- that police pfficer that killed his wife, by the wa‘j'r,-

& 6 got probation, but -- for whatever that means. But the fact

7 of the matter is, and I'm saying this ori the record ‘here,
8 the fact of the matter is that what does 11: prove? y
2 ¥ it proves that these people are just plain flesh
10 and blood like all of us. And that when they inject themselves
B and when they -- when they use the force of their personality
2 | to convert testimony into a viewpoint that they want, that they
¥ | want to foster, then we have to give pause. We have to realize|
u the great power that these people have, especially in connec-
| tien with the types of witnesses that have come before us

16 lier.;e. And we have to realize that in assessing the
¥ | oredibility, in assessing the credibility of these people,
- 8 | there lurks in the background police pressure. There lurks

19 in the background a great power. That's why you hear these

2 police organizations wenting to do away with jury trials, cut

2 | down the number of pecple on juries. We don't need jury

22 trials. We don't need juries.

% And the -- the Court will instruct us that any
kind of an oral-- supposed oral confession or oral admission

% | that supposedly scmebody made, that that is to be viewed

i;(‘

% | with caution, that, and the Court will instruct in that
27 -

. . regard.

28 And the reason for that is because of == one of
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1 the reasons 18 because of what we are talking about at this
. 2 ' point, The fact that these statements that come. to us by

3 word of mouth cannot be depended upon, not only because of the
4 lack of the -- of the human speciles tc memorize and remember'
5 everything that he hears, but because of the bias and preju-

6 dice and the source that the -~ the fact that some of these

7 { people, shall we gay, to say the least, sre influenced by

8 police officer relstionship, by what the police can do for

o | them in connection with getting cases dismissed and everything
10 that we've seen in this courtroom.- Ié looks like the best

1 way, the best way to get a case resolved if you are suspected
12 of doing wrong, is to say something or other bad, about Charles
5b fls. 13 Manson, | - I

14

16 | ‘ L

i 17
Fy 18
19

20
21
22
23
i 24
25

26

27
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5b=-1 1 Wetve seen this in the courtroom here, and so it
.‘ 2 is, uh, it is something that is a very live part of this case.
3 | And so the theme hag to do with Ruby Pearl.
4 Now, Ruby Pearl, when we lock at her credibility
<! 5 | and hexr -~ her motivation in connection with this case, it

would appear that she is taking sides. And what we just read,'

Ay
1
(=

7 it is ¢lear she's not a neutral. She's not a person who
8 is looking at this -- this subject 'matter without any passion
o or feeling. Clearly she has a passion or feeling and her

100 | passion or feeling is against Mr. Manson, And going into __-‘-'-

PR L ;

1 | going into, now, =~
12 (Whereupon, Mr. Kanarek cc;iférs with the Clerk.)
B [ ‘MR, KANARER: I'11 txy -~ this paﬁéicular exhibit is in
_ 14 | another courtroom, I'll txy to work ‘around it. '
. 5 "Now, for instance, taking People's 80-C,
. % {  vhere you have 'SS! at this point (i.ndicating), you
_‘ LER have intended that to mean Shorty Shea --
" 18 "a Yes,
19 "Q -- is that correct?
20 "On how many different occasions have
2 you seen Mr, Shea in that area, that gene:;-al area,
2 depicted in 80-C, in the summer of 19697
% | "A  Oh, quite a few times.
Lt o "q And on how many different occasions did
: 25 you see automobiles with people in the automobiles
) % in the summer of 1969, in that general area?
- 2 | "A Every day. Only during business hours.
. 2% "Q  Well, you never saw any automcbiles in
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"that area except during business hours during the
summer of 1969, 1s that correct?

"A No, not exactly. There was friends came

up once in a while and parked slong --

"Q  Well, when you say =--

"A == the boardwalk,

) Thén, when you said a few moments ago that

only during business hours, that is incorrect?

"A Well, you said many cars, you said.

Many cars weren't there. Only during business hours.

"  VWell, what do you state are business hours?

"A  Well, usually from morning until 6:00 in

_the evening. N .
"Q  Now, as a mattex of fact =~ well, I'1l
vithdraw that. o
“On-ocgésions; tﬁeﬁ,}éid'yoq;go:ﬁomélaﬁ '
6:00 in the evening; is that the end of the business
day for youl j*, R L
- - Mg No, not for me.“‘ 4,

Now, if'whatfbhg Séysfthere-ié;ff;é, thien it is
only =~ that there are very few automobiles coming up there
in the later hours, that even makes that surveillance that
wetre speaking of more effective because thie police -- if
there are very few cars coming up, the police have an easier
chance to make their surveillance, and which we «- this is
supposedly during the time of -~ when all of these arrests
and the raid at the Spahn Ranch has been taking place. And
It =« it would _pinpoint ~- it would pinpoint when they write
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down on their -- their interrogation sheets and on their
notes this -- the fact -~ the fact of an automobile coming
up there at night would certainly be something that would be
written down on a Sheriff‘s log. And the ~-- and == I mean,
it would seem like there -- that is just -- that is just -~
there's no guestion but what that would be the case.
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"On occasions, then, did you go home at
6:00 in the evening; is that the end of the
business day for you?
| "a, "No, not for me.

"o, Well, what dictates the end of the
business day at the Spahn Ranch?

", When the customers don't come in after
dark, then I did my othe; work. P

. Well, after.6=00‘iﬁithe evenlng,
during the summer of 1969, did only one automobile
come into that area after 6:00?

A No.

v, So that during the summer qf 1969
there were many automobiles that caﬁe into that
area with people in them; is that correct?

"2 Not outside people. Those that
live there camwe in,

"0 All right, Those that lived there
came in many times during the summer of 1969,
into that area where you have the FS; is that
correct?

"2 Yes, "

Well, now, in connection with --

(Pause in the proceedings while a discussion off
the record ensued at the clerk's desk between Mr., Kanarek and
the walerk.)

Well, due to a problem with the exhibits, if I

may, there's one interesting point, if I may digress a little
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bit,

Mr. Springer, we will recall --= Mr, Springer stateé
that when he came to the ranch on August the 15th, 1969.

"o Now, when you went back +to Spahn

Ranch on August the 15th of 1969, did you take
anything from the ranch?

R Yes. I took this knife (indicating),

"o And you are referring to the exhibit

marked People's 20 for identification?

"2, Yes. That one and another bayonet,

which I don't know what become of it."

Now, that's the one that we know thgt was broken.

Now, looking back at Angust the iSth, 1969, and
looking back that that is after August the 1lst, 1969, and
realizing that Mr. De Carlo is a friend of Mr. Springer' s,}
and realizing that of all the things on that ranch, Mr,
Springer took that knife -~ which ended up hroken =-- ﬁoes
that tell us anything? |

Does that tell us that maybe it hasn't -~ maybe
these events have not happened the way that some people want
us to believe it?

He takes the very weapon, supposedly, that is
used to cut Mr. Hinman. Maybe Mr, De Carlo =~ could Mr. De
Carlo have had any part in the proceedings?

Could Mr, De Carlo, who knew Mr. Hinman, could
Mr, De Carlo have been over there and cut Mr. Hinman?

Why would Mr. Springer, who is certainly not a

friend of Charles Manson «~ in this record, he tells us he.
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doesn't like Charles Manson.

But if you look at the sequence of events, on
August the 15th, he comes up there and gets the weapon that
they say cut Mr. Hinman. 2And he has that great friendship
for Mr. De Carlo. It'safter My, Hinman's body has been found.

He wants to take Mr. De Carlo away, but not just
take Mr. pe Carle. As a nmatter of fact, Mr. De Carlo stayed'
there.

Mr. De Carlo was arrested., Mr, De Carlo didn't
want to leave., He hds got this vast affection for him.

80, he takes the item of evidence that we -- that
the prosecution tell us was used to cut ﬁr. Hinman. He takes
that item of evidence back to Venice with him ~~ of everything
there, that's what he takes, .

Then, he ~~ he is a very knowledgeabile person
with ~~ in connection with police activities and -- and
police methods. He ~- he does nothing in connection with
that until he is arrested, until the chips are down, as far
as he's concerned, and his liberty is at stake -- which we
know, from the record, is after October the 12th, 1969, when
Mr. Manson has been arrested, and it's spread out in all the
papers and all the television statiénsf,that'Mr. Manson is.
arrested. ‘ | |

Then after that, after Mr. Manson iz arrested,
then he comes up with this, with this what ié‘now People's 20,
and extricatéé himself from his legal difficulties,’ and =~
and keeping =-- knowing what the prosecution viewpoint is in

connection with My. Manson, he gete this weapon -- he gets
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this weapon, and he uses this weapon to get out of custody,

in his statements that he makes,
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So, look at the relationship that he had with
Mr, DeCarlo. He wasntt doing anything when he took that
thing away from there to help Mr. Manson; he was helping Mr.
DeCarlo.

So does that tell us anything in invoking the
doctrine of reasonable doubt -- egpecially, in view of the
£act that Mr., Vance and Mr, DeCarlo are not brought here by
the prosecution, despite their having contact with all of these
items?

For instance -- for instance, the pawn ticket;

therets no showing that Mr, Mansoﬁ.had any relationship

to that pawn ticket -- which asupposedly redeemed the guns

there's just no showing of Mr. Manson having any relation
ship with any of these physical items. |

The only thing -~ the only thing that they =-
that they have are these alleged statements of Mr, Manson;
thattg all that, really, there are. And Mr., Manson has --
has a right that we analyze these statements; that we look
at these statements, and look and see if they comé from a
tainted source.

The -~ the iInteresting thing about Mr. Springer's
testimony is, he tells us -- he tells us that Mr. Manson
told him something about Mr. Hinman's ear.

Mr. Springer tells us that.

Now, if that indeed happened ~~- if that indeed
happened, why would Mr, Springer hold on to that information,
say nothing about it, take the weapon thatts ~- that
supposedly did it back with him to Venice{ Why would he do
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6a-2 ¥ that? .
. 2 | The point is that we havea tendency, when we
3 | listen to these words from ghe ‘wit'ness gi}:.gnd, to get a thinlsa
4 | ing -- to get 8 -- to sort of follow & path that superficially |
& 5 | the words tend to take us on. ;
-~ 6 But that's why we have to -- that's wfiere 'm.a' hiave

7 to be very cautious; and not allow -~ not allowing those

8 words to take us down that path, when the ﬁorda come from

? | someone who is motivated the way Mr. Springer is motivated.

10 So, if we look at what his thinking was when these
% | events happened, we come to no other conclusion. His purpose

2 | was to defect Danny DeCarlo, -- I think that we all would
13

agree,
1 (Pause in the proceedings.)
. s 1111 try to -- _
0 16 _ (Further pause in the proceedings.)
‘ 1 ‘ l;low, if I may, so that we can make best use of
s ¥ | the time, I'll -~ I'1l discuss Barbara Hoyt and her testimony.

19 Now --

2 (Pause in the proceedings while a discussion

2 off the record ensued at the Clerk's desk between

2 Mr. Kanarek and the Clerk, following which Mr.

» Kanarek, together with the ClerK, repaired to the

24

LN

antechambers, returning shortly, whereupon the

% following proceedings were had:)

LN

% MR, KANAREK: Well, in any evenf; we dontt -- therets --
) 27 (Further pause in the proceedings while a
. 5y - discussion off the record ensued at the Clerk's
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6a-3 1 desk between Mr. Kanarek and the Clerk.)
. 2 | Obviously, a very critieal portioxi of the prosecu-
3 tionts viewpoint in this case involves the screams of Barbara

4 Hoyt. And in connection with those screams that she says she

" 5 | heard, her word for word testimony illustrates that the lady
- 6 is just not telling us the truth.
7 Fivat of all =~ fixst of all, even assuming it's

8 | someone that you know very well, can you detect a personts
9 voice from a scream, eape;:ially when yio.u'a.re- supposedly --
10 like she says she was -~ awakéngd ;i.n' the middle of the night?
n | But in this case, the .evidénce mekes it clear |

2 | that this lady didn't even know Shoxty St;éa's voice, talking

4

13 -= just plain ordinary talking., She says: ~  °*, . |

4

I "g All right. Now, would you name any other

. B occasion when you walked by or were in the Qi'esence-df '

16 Mr. Shea when he was speaking to you or anyone else?

4 w | "A 1 don't know, It was just that -~ you know,
- B when you geé spmebody or they say, 'Hi,' you say,
19 tHi,* or whatever. I don't know exactly each time,
2 you know, how many times I heard him gay 'Hello' or
2 whatever. You know.
2 “"Or if he ever did?
B | "He did.
. 2 "Well, would you tell us to whom he said
. = 'Hellot'?
: 2 A Sometimes to me; sometimes to other people.
. 2 g Well, would you tell us the names of these
28

other people?
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"A I do not remember. I really didntt pay
that much attention,

" Tell us the name of one other person?

"a I dontt remember,

"Q You paid no attention; right, Miss Hoyt?

"A I didn't bay that much attention, like;
'Who did he say that to?' You know? Or, *Who did
he say this to?t |

"I didn't think it about it at the time.

"Q And you paid no sttention to what he said;
right?

A When he said, *Hi,* I said, 'Hi' back;
thatt's all.

"Q And you had no occasion to remember what
the voice of Mr. Shea sounded iike; is that correct?

A Well, only when I.heard -= well, only
when I heard him Bcreaming, T rEmember thinking that
that was him,; or that was -~ so i guess I recognized,
his voice. But now, I wouldn!t."
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Now, what do those words mean? She says -~ now,
when Shorty Shea -~ when she sees Shorty Shea, she wouldn't be
able to tell us that she would recognize his voice.
"My question is: ZLet's take a time before
the day that you say you heard these screams -- or
the night you say you heard these screams, Miss
Hovt,

"Did you have any occasion to remember what
Mr. Shea's voice was like?

"I knew what his voice was like, or I'd know

it was him,_iﬁ he was talking or whatever.

"o Did you, Migs Hoyt, at any time

before you heard these screams, make it a point to
remember what Shorty Shea's voice sounded like?

"THE WITNESS: No, I don't think so."

All right. Then -~ then she tries to -~ even
though we know that she didn't have any'glaéseh on, she says --
she ksays that she recognized him. .She says he was coming out [w=

o And when you las¥ ;v the last time

that you saw Mr. Shea, at a time that theée peoéle
that you mentioned were there, what was Mr, Shea.
doing? |

’“A He was coming out from -~ well, by the

bathrooms there’s a ~- a door, sort of; not a door,
but an entrance.

"It's like a door next to a dooxr; you know?

"And -~ only it's under the house, and he wag

turned around, and he was looking under the house,
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"and that's about all.

"Q.

‘when yvou last saw him?

lln'

"Q-

it was M. Shea, do you, Misg Hoyt?

lln‘
glasses.

th'

¢loser -~ or, further away than a couple of feet;

right?
"y,
"o
"R
"0

Mr. Shea
"A,
"Q
"B
“Q
"B,
"0
"B
Q.
"2
0

this question as indicated?

"You can't recognize five fingers

30 feet away?

and how far away was he from you

Oh, about 30 feet; I don't know.

30 feet. Then you don’t know that
I can recognize people without my

You can? Without your glasses?

Yes,
Iz that correct?
Yeg,

and at night, you could recognize

It wasn't at night.

Who was Mr. Shea with, Miss Hoyt?
He was alone. )

And he was 30 feet away from you?
About that, I suppose.

Or further?

I don't know.

Or cloger?

I don't know. e

And did you testify -~ did you answer
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1 "Iwhat kind of a conversation, if any,
. 2 did you have with Shorty at dinnertime?
3 Hip, I didn't have any.’
4 “A, Which dinhertime?
at © B — *0, Well, was there every a dinnertime
F. 6 when Mr. Shea was present, that you had no
1 conversation with him?
8 "A Yes.,
9 "0 Ang -~
0 | YA, No, wait. There was only Fhat time
1 that I told you about this morning, when he just
12 asked ~- yoﬁ know, if this was all the meat there
13 was. 2and that was all.
. 1 . "But I don't remember him -~ any time, that
15

the Family had dinner, him being there."

R 16 | 96 now, she's telling us that it's this one time,

s 1 and she previously had testified that she had no conversation

i % | with this person at any time, e |
19 "0 8o thisz is the dﬁiy time that you have .
20 in mind; right? | L' R
2 A, Yes,
2 ", And you did testify ~-- '

28 "'what kind of a conversation,if any,

3 o did you have with Shorty at dinnertime?‘

* % "You didn't have any; that's what you

26 previously said; is that correct?

27

"' "a, Yes.

"o, On August the 5th, 1971, Miss Hoyt?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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"A, Yes.”

Now, 20 when shg was in another courtroom on
August 5th, 1971, she stated that. 2And so it's only because
that was pointed out to her that she told us what she told uasa,
If that hadn't been pointed out to her, she would have gone on
and told us that she had conversations with him on many

different occasions.
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be-1 1 So there is an aspect of credibility that we
. 9 have, as far as: Can we depend upon a witness like this,
3 who is telling us the truth, only because ghe knows she's
4 | going to be nailed down by the next question? And not
i s | because she 1s -~ it's coming from her heart, or it's coming
X 6 from her thinking, becausé this is what actually happened?
7 | But shefs trying to tallor her testimony, eo
g that it will make what she says right now look consistent.
o with something that she said on another occasion.
10 And then -~ then, this is an answeér to a later
I question by the prosecution.
2 "Q Miss Hoyt, did you ever have a conversation
13 with Shorty Shea?
. 14 "A No.
® 5 ‘"Q  How do you use -- .
6 | "When you answered that question, how were
-_£ 17 you usging the word fconversation'? What does the word
i 18 ! mean to you?
19 A What does it mean to me?™
20 Thattg an answer.
2 And the prosecution asks:
22 YRight,"
23 . And she says:
e 2 | "Like a discussion. ‘
. 25 "Can you be any more elaborate about what
) % | the word !'conversationt m’eans’ to youl”
' 27 : And then the quest:!.on ig asked:
. 28 "Miss Hoyt, did you talk to sho::ty Shea, and
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"did Shorty Shea talk to‘yod?“ f
Now, she says: Ca
"Yes," f
The answér to that question is: “"Yes.".
S0, now, I think a -~ let's see,
(Pause in the proceedings.)

Miss HSyt -= well, I'1l have to have one of thase
exhibits that's in the -~ which we willget momentarily, I.
hope.

Now, we know ~- we know that Miss Hoyt was living
there at the Spahn Ranch, and that she partook of druge. She
tells its, for instance, that she took something once -~ I "
mean, .I'm sure wetll all recall that she says she took -- I
think it was -~ LSD once: and it didntt have any effect on
her.

| 4 She tells us that she -~ she tells us that she
smoked marijuana a lot, but only took LSD once.

If everybody out there 1s taking LSD, is it
believable that she tock it just once? There's no question
about it, but what this young lady is a person who has
managed, by means of her w= of her youthfulness, her beaﬁty,
her projection of being nalve -~ shet!s managed to get away
with an awful lot in her lifetime.

Well, you remember the -- the various and sundry
names that she -~ that she had used in her lifetime -- eight
or nine or ten different unames.

Remember that she was living with Mr. DeCarlo.

She was living with Mr. DeCarlo in the middle of the summer of
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9031

6c-3 1 | 1969, :
. s | So undoubteﬁly, ghe has some affection for Mr.
3 DeCarlo, And so -~ and so the best place to put whatever’

4 | she wants to do by way of testimony is to put ;i.t on Mr. Manson.
ot 5 And in that manner, she agcomplishes two things.
. 6 | She protects the person that she lived with the ian that she

s+ | has this affection for, Mr. DeCarlo; and at the sag:el_t.ime,

8 she assists the prosecution in whatever -- In whatever they
9 may desire, as far as Mr. Manson is concerned.

10 Oh, yeah. She ~= I think a critical analysis -«
n | a critical analysis of Barbara Hoyt will show that this --

12 what this particular witness, for instance, is willing to do,

13 as far as her testimony is concerned.
_ T "g  Did you tell Mr. Whiteley, the gentleman
-. B sitting to my left, on November 18th, 1970, that ¢on
. 6 | °  one occasion you heard male screams, the screams of
= 7 a male voice, while you were at the Spshn Ranch?
; 18 "A I don't remember the words, I remember
6d fls, 1 telling the police that I heard Shorty screaming.
20
21

23
2
25
%
27

28

CieloDrive.cOmMARCHIVES



9032

6d-1 1 | " My guestion is: On November the

. 2 | ' 18th, 1970, did you state that you had heard
3 | the sound of a male?
4 "A I don't remember.

e g " You don't remember what you told .

ég 6 them; is that it?
7 "a, I don't remember what words T used.
8 ", Did yu tell the law enforcement
9 - people that the voice you heard was that of a man?
10 "3 Yeah, That it was Shorty."
1 Now, 1s she being a witnedss, when she testifies

12 1ike that? Or is she being a -~ a person who is arguing the

13 | case for the prosecution?
14 Clearly, she's an advocate, from the witness stand.
.‘ 15 We know ——- we know from what happeng later that there is ne

6 question that, supposedly, she said it was a male voice that

: 17 she heard screaming.
,, ‘s | Now, "You told them that it was a male voice, and
19 it was Shorty?
20 A I told them that I heard Shorty
2t gsereaming.
2 "0, When you first talked to the law
2 enforcement people, did you state that it was a
- 2% male voice, and as far as who the voice belonged
. % to, you did not know?
) % 1 "B - No."
. 2 ‘(Pause in the proceedings.)
28

And then they tell us that she went down the
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next morning; supposedly, she went down thé,nekt morning and
supposedly there was a conversation about a -- about a body,
about lye versus lime in connection with a body there, that
was supposgsedly buried under some leaves.

Now, she doesn't present this information to any
law enforcement person or agency. ‘She doesn't bting éhis to
the attention of anyone =-- until when? Uﬁtil all of the‘:
publicity and all of the -~ all of the emphasis is placed upon
Mr. Manson, not only by the news medisa, but also by the law
enforcement people,

And then she joins the group, concerning the

statements about Mr., Manson, and about what she heard and

the screams and all of that.

But the fascinating paft about it is that she is
willing to lie on the witness stand, She is willing to get up
on this witness stand and tell us things that we know, from
her previous statements,:are untrue.

We know -- we know that she told law enforcement
people that it was a male voice that ghe heard.

{(Pause in the proceedings.)

She says =-- ]

“I'm talking about law enforcement people.

"Did you tell any law enforcement people?

%3, Did I tell them what?

®y, That you knew that someone had been

killed at the Spahn Ranch?
"2 Did I tell them?

"9, Yes.
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"B, Yes.

"0, When?
. "2, When? I think the first time I
told them was in December, 1969.

"o, Decenmber, 1969, is the first time
you told anybody about it; right? Any law

enforcement person?

YA, Any law enforcement person?
"0, Right,

"2, Yes.

"0 Is that right?

A Yes.

"o That was after Mr. Manson was

arrested; right?

"2 Yes, "

So the question is: Did it ever happen? Did it
ever happen? Can we believe -- can we believe that she allowed
all of this information to reside within her, all of this
period ¢ time, and not tell any law enforcement pecple about
it? This is a gquestion which obviously comes to mind.

Here she is. Here she is, She goes -~ ghe goes
up to the desert with Mr. Manson; she comes up th?re; and
during all of this period of time, she knows fhat Mr. Shea
has been killed. “

Well, obwiously ~—'obviously, #ﬁig is-uﬁtrue. ..
She wouldn't ~- it's -- it defies the imagination, to
believe that she's going to -- that she's going to live with

anyone who is this dangerous,
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She tells ug -- she tells us she ﬁeard; in‘fact,
all ‘about the body being buried and all of this. And she,
didn't do anything about it; she didn't do anything about it
until December of 1969.

Now, she tells us that she left ~~ she left in
September -~ in September of 1969; she left the Barker-Meyers'
area there. There's no reason, no reason, then, why she
shouldn't tell somebody about it, if it indeed happened.

But what happens in connection with these
publicity type of things 1s that she reads in the paper --
she reads the papers; and they have a self-generating aspect.
She reads in the paper something, and then it's read back as
supposed evidence from that witness stand,

And this is what happened in connection with
Barbara Hoyt. Barbara Hoyt had nothing to do -~ nothing to
do after September, 1969; she‘had nothing to do with liviné
up there, with Mr, Manson. She had -~ there's no reason what-'
soever, no reason wvhatsoever why she should keep that
information to herself.

The fact of the matter is that Barbara Hoyt is
-~ she becomes ~~ she becomes sort of a darling of the
prosecution; she becomes a person -- she becomes a person who
ig =~ who ig =-- she -—- ghe's catered to; she's looked upon as

if she were a princess.

]
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And she, because of the things that they wish
her to say -- |

(Whereupon, Mr. Kanarek confers with the Clexk.)

MR, KANAREK: Your Homor, may we approach the bench?

THE COURT: Yes, you may.

(Whereupon, the following proceedings were had

at the bench among Court and counsel, outside the

hearing of the jury:)

MR, KANAREK: Wailt, excuse me Just a second,

Your Honor; I need those exhibits that are over
thére, the Shea exhibits, your Honor.

THE COURY: What do you need?

‘MR, KANAREK: I need the keyring and the keys, and the
shoe, and the letter, and the -- the check, Mr. Binder's
check.

‘ THE COURT: Do you have the numbers for those?

MR, KANAREK: People's 74,

THE COURT: XKeyring, very well, go ahead,

Glve Mrs. Holt the numbers of those: 1 can't see
why you =- except for the letter, which the contents of which
you might want to read =- unless there's'something peculiar --
or perhaps a check of which you may want to read. Unless
there is something peculiar about it, I think reference to
it -~ give Mrs. Holt the numbers.

MR, KANAREK: Here,

THE COURT: Why don't you proceed now, Give her the
numbers. Why don't you proceed now and wetll attempt to
get them during the next hour. '

! 1
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7=-2 ;| MR, KANAREK: All right.

. 0 THE COURT: while you're at it, if you have any more
5 that you need, you might give her the numbers. T
. (Whereupon, the following proceedings were had

» 5 in open court within the presence and haa:;ing ,0f the

6 Jurys)
- THE COURT: You've been sitting there about an -hour.
g | We'll give you a recess, During the recess you are admonished
o not to converse amongst yourselves, nor with anyone else, nor
10 permit anyone to converse with you on any subject commected
n with the matter, nor form or express any opinion on the

1z | matter until it is finally submitted to you.

1B _ A little over ten minutes.
14 | (Afternoon recess.)
. 15 THE COURT: Mr. Kanarek, Hyou may proceed.
6 | ' The record may show that all the jurors and
- 17 alternates are present,
i 18 MR, KANAREK: Before we leave Barbara Hoyt for just

1 a moment, I think without reading the tramscript, that we

2 | all remember that she says that she woke up on the floor of

21 | the parachute room that night. And, I mean, all of that ~-

22 | all of her testimony and her -- her statementsg, uh, where

23 she uged the word "male," ==~ ghe never identified Shorty

24 Shea even to the police when she first talked to them.

25 I'm sure you remember that, that Officer ~- without reading it

26 -=« that Officer Whiteley's report, law enforcement report,
97 | eclearly shows that it was a male voice she said at that time.

.t o3 | But she == she begins with the male voice, and time has a
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tendency to make it sweeter and sweeter, and so she boot-
straps the male voice into Shorty Shea.

And so it is for the jury to determine whether
or not that -~ that little girl can be believed in terms of
what the prosecution is asking us to use her testimony for.

And going on to Mr. Wgtkiﬁs;

THE CLERK: Here is 74' Mr. Kanarek,
MR. KANAREK: Oh, yes, thank you. . .

1 just wanted, if I may, with' People’s 74, which
refers to the person, Richard Alan Smith, which-yra. Holt
has kindly just got it for us from'thé-éthef cou;ttaom, you'll
notice that this person who, I'm sure we now believe to'be
Danny DeCarlo, is a person who is five foot four inches tall,
weighs 130 pounds, and we've gseen -- his picture is here
before us, also. He's certainly not a person who is tall and
iaﬁky. He's certainly not a person who, in connection with
~~ with receipting the pawn ticket, where we see the signature
of "Donald Shea," and the name of this R. A, Smith under =~-
in Peoplets 57 -~ remember Mr, Launer testifying about a
tall, lanky person?

But what about -- what has that all got to do
with Mr. Manson, in any event? What's that got to do with
Charles Manson? It doesn't have anything to do with him,

Now, like I -~ I say, we dontt -~ I dont't know
the pawnbroker business that intimately, but I can't picture
a hardbitten pawnbroker just giving items of valuable =~
value to anybody that just walks in.

Now, getting to Mr. Watkins, his testimony, we
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1 know that Mr, Watking is a person who at least has made 1100

. 2 bucks off of Charles Manson's -~ uh, the incidents revolving
3 | around Charles Manson.
4 And, again, Mr. Watking tells us that -~ makes

i 5 a statement to us about that supposedly Mr. Mangon made,

i
(=

when supposedly there's an actual statement by Mr. Shea

7 supposedly being killed.

| - And looking at what Mr. Watkins tells us is the
9 time that this occurred, the time was =--

10 "And while Mr. Manson was at the ranch,

u before -- before you left the ranch on September lst,
12 1969, did he talk to you?

13 : "A Yes."

1 And we all heard the sﬁéﬁéﬁent about wherein he

o 5

7a fls. 1 Clem cut off his head and 8l of the t:hings tha,t he said.

says about ~-- supposedly about we had to kill Shorty and

e

18
19
20
21
2
23 .
24 -

»?

25

26
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Now, if you take that statement, standing alone,
and don't look at the surrounding material concérning Mr.
Watking, you get one view. But if you look at what Mr.
Watkins -- what Mr. Watkins is, what Mr. Watkins has been,
and what his credibility is, maybe you get a different view. '

First of all, we have a relationship ~=~ we have
a relationship between Mr. Watkins and Barbara Hoéyt. There's
no question that they are friends of long standing.

And Mr, Watkins stated that he has made -~ and
I'1l try to go through with it -~ go through this as -~ ag ~-
without -~ as speedily as possible.

"0 In directing your attention to

people, editorial people, book people, in
connection with those events which allegeély
occurred on August 8th, 9th and 10th o£11369,
those alleged Tate~La Bianca.mnrderg, you‘hhve
made certain money; is that correct?®

and he saysg, "That is corxect.,” _

And we know without going into all the detail
that he is -~ that he got this 1100 bucks. ,

But, furthermore, Mr. Watkins has an'exéectanéy in
the future. And he states in ﬁnswer to this question: -

"So now, you are free to go ahead and sell what-

ever you want to sell to completely new people,
if you go desire, right?"

And he says -~ he answers:

"If I so desire,

"0 Correct?
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A, Correct."

and then, he tells us a very intérest point, that
one time during December of 1968, both he and Mr, Hinman -~ and
Mr. Beausoleil were thrown out of the Gary Hinman house.

Now, there's no showing in this record, whatsocever,|
of any animosity between Mr. Manson and Mr. Hinman. You take =~
you take away thig ~~ the -~ the accomplice testimony of
Mary Brunner, you take away the -- the tainted information
that we've discussed, you don't see anything --~ you don't see
anything of any kind of a bad feeling between Mr. Manson and
Mr. Hinman.

Now, he makes the point that Bobby Beausoleil
had the argument with Mr. Hinman and I just watched the whole
thing, That's what Mr. Watkins tells us, | .

And then, Mr. Watkins tells us that he has éakén .
LSD, And he says he's taken it approximately 150 times,
the very powerful hallucinatory, dangerous drug, LSD. . k

And he says -- I asked -— the guestion.Was:

"Hundreds of times, right?*

And he answers: "150, perhaps 200,% in answer to
my gquestion. And he says he didn't -~ he didn't start -~ he
didn't keep a log of it., And he says that he first started
taking LSD when he was 16. And he's now 21. And he says Ehat
he has taken LSD at the Barker Ranch, the Meyer Ranch and the
Spahn Ranch, And he smoked marijuana ¢n hundreds of occasions.

Now, he stated that he has spoken to law enforce-
ment officers on many occasions.

"Is that right?
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"That's right.
"Concerning Mr. Manson; right?
"Right.
"On how many different occasions?
"oh -~ I'd say dozens of occasions.,
‘"DOZens e
"Yes, ) : .
"we literally, that you've spoken to law
enforcement officers?
",  Yes,
*about Mr. Manson?
"Yas,"
Wﬁy is it necessary =~ why is it necessary to speak
dozens of times to law enforcement officers concerning
Mr. Manson?
Now, he then talks about -- then, he tells us
~= I'm sure we will remember where he spcoke about being gone

s

for some three hours.
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To-1 - 1 "Well, you did have words with Mr, Manson

. . 2 then before you came back three hours later?

3 ' ’ "a, 'Why?' That was the words I had.
4 "You came three hours later?

“ . & : “A Yes.

': 6 *and saw Mr. Manson again?
7 - ", Yes.
& _ "What did you say then?
¢ | "Well, I was asking him about another story,
10. 4~ He told me some other guy had killed somebody else
1 and so I was asking him about that.

12 "Anything else?

3 “No, that was all there was for that day.

. 1 "Well, after ~- this bJ‘.ew‘ your mind, you say,
| = right? You went around, sort of wandering around
16 in a daze for three hours? You were so disenchgnted
with Mr. Manson, is that it?

Y 18 "That -~ you ain't too far off,

19 T .
"Y gee. So you came back after three hours,

2 and now you've told us everything you said after you

21
came back in three hours and spoke to Mr., Manson;

- is that right?

23

"B, Yes. .
- “ "Then, where did you go after this three-hc.:aur '
N % period?
% "a Well, the next day I left for Los Angeles.
. " ¥or ~~ via Las Vegas.

28
"Now, is there -- yes, you've told us everything
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"that was said after you came back in three hours,
is that right?

& Yag, it wam & very short-type
conversation., I didn't tell vou averything,
though, becausa I didn’¢ think it wakes any
diffarence. I told you the esscnct‘of e,

80, in pther words, he is telling us that he ia
telling us the essence of it and he's deciding, not us, as to
whether or not it wmakes any difference,

“Wall, when you ocame back after three hours,

Mr., Watking, this having bilown your mind, you nade
no mnntionﬂof Mr. Shea?

"3 Right,*

In other words, he supposedly heard this about
Mz, them. He comes back., He makes no mention of the vexry
subject matter that is suppossdly -~ he tells um what blew
his nind,

*And Mr. Shea was not mentioned in this
gonversation that you sa& occourred thrae houxs'.
later? ‘ |

"h Cofract,

“And you tell us that you didn’tjwpnt;ﬁn
believe it =t ’ .

"That's ~-~

Y~ right?”®

ot 8 eight.” ’

Now, he states -~ then, he Geviata#.‘ Fe aaYa;

then -~ he says haxe, finally, he zays:
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"Now, in -~ on this occasion, after this
three~hour period, Mr, Watkins, is there some
reagon that you didn't mention Shorty shea to
Mr. Manson in this -~ after this three-hour
period when you saw Mr. Manson again, you tell us?

“A. Yes,

"Is that because your mind was blown?

“B, Yes, I'd say so. Didn't want to.
"o You didn't want to?
"a, No. |

“ﬁecause fdur nind was blown?

"A, Well, becanse -~ bhecause it -~
because, uh, I dldn't want to press it.

"You didn't want to press it?

"It was surely none of my business in the
first place,

¥It was none of your business. You didn't
want to press 1t?

“A, Right.

"And so you -~ and what do you mean when you
say it wasn't any of your business, Mr. Watkins?

"T mean I wasn't lnvolved in it, so it wasn't
any of my business.” |

And he states:

"Anything Charlie was doing or the Family was

doing at that point was none of my business."

)

T ¢
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"I wanted it to remain none of my business
because I didnft want to get involved, yes.

"You didn't want to be involved, right?

"Right.

"You didn't want to be involved in murder?

"Right.

"You didn't want to be accused of the

muxder of Shorty Shea, right?

"I didn't consider such.

"What do you mean you didntt consider such?

"I didn't consider being accused of the
murder of Shorty Shea. 4

| "Well, then, when you say you didn't want
to be involved, what was /it that you didn't want to be
involved in? N ; ‘

"I didn't want f;;be’inv01véd,in ~» 1f .1
had got interested in that, then, I*d get interestéd
in other things, and interested in!othgx‘fh;qgs, and
pretty soom I'd be right back there in it again. And
then, it would have been alltmy busihessa fl}hha‘other
things to do.

"You'd be in it again?

~ "Yes.

"What were you in before thdt you didntt
want to be in again?

"The Family.

"And that =-- and that's the reason or

youtve told us the reasons why you didn't mention
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7e-2 1 “Shorty Shea?
. 2 "Not totally. There are other reasons.
3 "Well, give us other reasons.
4 | "The other reagons was I told you before,
5 1 didn't really believe that it was true and I didn't
; 6 want to believe that it was true because I thought
7 it was just -~ Charlie was just trying to stir fear
8 with me and so I just sort of shined it on like the
9 breeze blowing by because it didntt really amount to
10 that thing, because at that point it didn*t really
u pay to be afraid because when you are afraid yourre
12 subject to control.
13 - ' "And you felt that if you =~ 1if you were
_ 14 gfraid, you were subject to control?
. B f "A Yes.
16 - "This way you're not afraid?
“ 7 | A Yes.
i 18 "Is that right?
1 "A Yes,
20 | "But .youf came he -after leaving on this
21 occasion, you came back to-the Barker area, right?
2 "Yes, yes. | T
2 “And you knew that Mr. Manson was there?
. 24 *Yes, ‘ o
. 5 "And you thought that Shorty was. dedd?
J % | | "1 dida't think too much about that,
B 27 : "what do you mean, you didnt't think too
. o8 much about that, Mr. Watkins?

CieloDrive.cOmMARCHIVES



9043

7e~-3 1 *a I kind of just put it out of my mind and
® 2 didn't -~ didn't even think sbout it until I talked
3 with police officers.”
4 Then, "Did you; uh -- did you, uh, report
5 . your thinking, whether it was back in your mind ox
. 6 in the front of your mind or wherever it was in
7 your mind, did you report this to any law enforcement
8 officer?
9 “A Yes,
0 "When?
11 "Uh, about the 15th of October I reported
12 it to Sergeant Whiteley."
13| ‘ And we have Mr. Manson arrested on October 12,
14 and then Mr., Watkins reports it to Sergeant Whiteley. Mr.
. 5 | Manson was then in the Inyo County Jail,
6 [ “Now ==
‘ i) ,‘ "And you decided that you were going to
1 B make as much hay as possible out of Mr. Manson's
1 being arrested, is that right?
20 | "A  As much what?
21 "o Hay?
2 wa ‘ Hay?
8 "Q  Hay, money.
% Ty Oh, money.
. B "1 decided to make a certain smount. I
: 26 didntt decide to make as much as possible. Maybe 1
27 should have, |

%8 "You decided to make a certain amount?

1

vy ! . . [
a c : ]

1
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"o Yes:.

Q You pué a limiﬁ.ég'hév much.yo& Wefelgqipg
to make? | ‘ ‘

"A No.

"So you wete out ?9 get as much as the
traffic would besr, is that.fiéhf? D

"No, I tell you how I did it, 1 decided
to publish stories in foreign countries because the
United States was in sort of a state of shock, sand
‘they didn't -~ I didn't think that the people in the

. United States were in any position to hear the truth
and view it objectively. And so all the publications
.that I was responsible for having written, were
published in foreign countries. Anything that was
published within the United States was without my
knowing."

And then, he tells us the incredible thing that
the people who published his book, the people who gave him
the money =-

“Well, Iver Davis and Mr. LaBlanc
published a book?

"A Without my knowing.

"From which you have received proceeds
and you've taken the money e&nd used it for your
personal advantage, right?

¥p No, that's not.

'Q 1s that right?"
And the Court -= the Court would not allow any
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7¢=5 . further interrogation at that point,
. 9 Row? then, Mr. Watking goes on and tells us
5 about Mr. Vance.
s "Q Mr. Vance is a person whose gilrl friend
i s was Ella Jo Bailey, is that correct?
. 6 "A I guess you could ;gy‘that."
* 7 | Then, we come to the =< then, we come to the =<
s | -(Whereupon,‘ Mr:a -Kana,re}; conferred vqit;l‘n t;he C:l.,’erk.)
. MR, KANAREK: Well, we, I'm shré,fremembér.the‘ﬁap,i”
10 vwherein ~- L
u | | (Whereupon, Mr. Kanarek again c&nféifééjwith the
o Clerk.) Lo
13 THE COURT: Is there some problgm, Mr. Kaﬁérék?
7d fls,, MR, KANAREK: Well, your Honor, yes.

® 5

16

(Pause in the proceedings.)

18

i

19
20
21 |
22
23
24
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F
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MR, KANAREK: There, I'm sure everybody recalls this
map which shows on this dot where the car was found, where
Mr., -+ allegedly Mr. Shea's car was found.

Now ~--

THE COURT: Now, let's see, for the record you are
referring to Peopletg --

MR. KANAREK: 83, I think, your Honox.

THE COURT: People's 83.

" Now, Mr. Watkins tells us that this was a
house that was owned by Bill Vamce. Bill Vance is the person
who owned this house near Grésham and Independence. That's
where the car was found. And that's the house that. the --
that the people who are friends of Mr. Manson and Manson's
friends lived in at one time.

_ Now, we know that this car is found
there in December of 1969. So it is quite ~- it
is quite fascinating to consider who put that car
there. Who put the car ia December &£ 1969 at that
gpot, and we'll come to -~ but Mr. ﬁhtkins goes on
to say: 3 '

"Now, after jou.came, Mr. Watkins, to
the Los Angeles areé,uhow magy’dayé Was{if.béforé’ :
you saw Bill Vance? h o

"Just gbout three. o

"Would you tell us your == tel% us the

1
H i

date that you gdaw Bill Vance?
"Yes. It was about the fifth, sixth

and seventh."
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7d4-2 And this is of September,
. "You saw him for three «~ on three
3 :f séparate days during that period of time; is
s | that what you are telling us?
5 | "A Yes, at three different occasions,
6 | different times during days. v
7 ¢ "Sometimes in the mqrning, gometimes
8 late in the evening, somet::l.mes in the next morning,
9 late the next evening, and then,early t;he‘ next
10 morning. f | .
n | "At the Spahn Ranch? | R f ‘
12 | "Yes, o
13 "Q At the Spahn Ranch?
o "A Yes.
15 "In Los Angeleg County?
16 "A Yes," |
E 17 And, again, it is a part of the iceberg. All we
j 18 see ig that which is above the water. Mr. Watkins comes to

19 | Los Angeles County and sees Mr. Vance, He talks to him,
20 evidently has some kind of relationship with him,

21 Then, the question 1s asked:

2 | "when, Mr., Watking, did you, in four mind,
23 think that for sure Shorty Shea was not living, if

24 you ever did think that?"

25 And he says, "I can give you a -~ uh, the approxi-
26 mate date, the 6th or 7th of September.

27 | "Q  About the 6th or 7th of September you

28 : are telling us now is the time that in your mind you
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Yt

7d-3 "felt sure that Mr. Shea was not living, right?

. 2 "A -t

8 | And I'm sure we'll all remember Paul Watkins.
4 He'll play with the questions back and forth.

- 5 He said, "First you said 'Think,' now you say
N 6 tfelt sure.!'"
“ And he's differentiating between "think" and
¥ | "felt sure,"
? "Well, I'll ask tfelt sure.®
10 "When did you feel sure that Mr. Shea
u was not living?

12 "I'd say the same time Itegan to feel

13 sure around the 6th or 7th." )

L And the time that he was with Bill Vance in the

® 5

Spahn Ranch area.

16 "You them ~-" -- this ig fwhat‘ he is tqiiiné

. us.
» Al "And after -- you now tell ug << fge?.:!;ﬁgf
19 sure that Mr. Shea was not alive, you then went back ;
20 to Iive at the Barker Ranch? 1Is that éorréét:;- | i
2 "A That's correct.
2 "And you went back to live at the Barker
% Ranch and you slept at the Barker Ranch énd stayed
‘ 24 : on the Barker Ranch at the same time that Charles
x N Manson was on the Barker Ranch, Barker-Meyers Ranch
: 2 areas? '
| . o "Thatt's correct.
28 ’. "3  Is that correct?
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7d=4 1 "A That's correct."”
. 2 | Does that make sense to you, ladies and gentlemen?
3 Does 1t make sense to us that he is going to sleep in an
4 isolated area where supposedly someone told him that somebody |
~ 5 | had someone's head cut off and this person had something to
s s | do with it.
T The fact of the matter is, that Mr. Watkins ~-
8 | and this is -- this is -- this is one of the problems in

9 | connection with this case, that -- that's in your laps

10 to discuss,
1 Mr. Watkins has at this point in history, he
12 has many reasons to fabricate,
B One, one reason to fabricate is his own economic
14 advantage.,
. 15 It is to his economic advantsge to perpetuate,

6 | to -~ to keep going -~ the stories that he has told concerning |

: 7 Mr, Manson. It means money teo him.
. 18 The fact -- the fact, though, the relationship
19 between him -~ he says het's no longer a member of the Family.

20 He says that he no longer -- he no longer is a part of that
2 group. s

2 He then goes back up to an isolét'e'.dl.area and |
B doesn't tell anybody about it, sbout what Mr. Manson told him. |

24 He goes back up there and sleeps in the same area where this

<N

. % | ~- where Mr. Manson is and all of that, It is -> it-is hard ~-- .
2 it is -~ I hate to use the word again, but it is hoéwasha It
. 21 just -- it just doesn't mske sense.

- 28

Just look -- look at our own -- look into our
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7d-5 1 own personalities and our own thinking. Would we? W@dl&iwe
. 2 | go into an isolated area .:Lf we thought that baﬁy such ;:ﬁir;g
3 had o¢curred with a person that was going to'be;tﬁe‘same"
4 | general area? It -~ that's one of the things we have to
5 decide, because he makes the bald statement -- he makes the
L 6 | bald statement, he tells us these were the statements made

| by Mr. Manson.

5 "And in connection with this period of
9 . time, when you went back to the Barkér—Mbyers Ranch
10 area, yau went of your own free will; is that correct?
n "That's correct.”
12 And so here, of all the places in the world that
13 1 he can go, he goes back ~-- he goes back to the area of where

N 4 this person is supposedly did what he tells us.

. 5 Now, he -~ he was asked this:

| "And you have stated to the best of your

s 7 recollection you left for Los Angeles about August

" B 31lst, 1959 -- 169?
® "A  Yes.
0 "So Charles Manson would have been there
% around the 27th or 28th of August, is that correct?
2 "Yes."
23 So previously he told the Grand Jury, told the
# | Grand Jury that Mr. Manson would have been in the Barker

) % area around the 27th or 28th of August.
2 Why is that important? That's important because

2 this pawn ticket, this pawn ticket, ladies and gentlemen,

8 £f18. ® | was redeemed on September 3rd, 1969,
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It was redeemed. And the man has testifie -
the expert, Officer Campbell, testified that Mr. Shea signed -+

that these are all signatures of Mr. Shea!s, and that . .

includes -~ that includes this 37-0. ' - - :':”)

We are in -~ in a -~ in a situation where previous-
ly -~ you see =~ you see, Mr, Watkins is ¢hanging his‘%ﬁné,'
because he's now apprised of further details,_as far as
the evidence goes. And so he changes from,August the 27¢h or
the 28th, he changes it to a later time,

He makes it later, when he comes to this courtroom,
But when he was in the Grand Jury, he said the 27th or the 2atﬁ_

"L actually so testified.

"0, " And d4id you testify at the Grand

Jury?

A Yes,"

(Pause in the proceedings.)

Now, remember the point that was made about
September the lst? That was the date that Mr. Watkins
supposedly left? Well, at the Grand Jury, --

"Did you testify:

", And you have stated to the best of

your recollection you left for Los Angeles about
August 3ist, 196972

| 1] I-A. Yes' t
“Did you so testify? ,
"A. Yes, I so testified,

“Mow, I'm being exact, when I gay that I

left there on the lst."
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In other words, he's -- he's cleaning it up; he's
cleaning up the testimony in order to make it £it something
that he wants us to believe.

fle says, “Now, I'm being exact.” Nowr wvould any-
body, really, as you look back at the events that have
occurred, back to 1969, Septembef“of '69, would anyone
possibly remember that kind of detail?

Again, it's -~ it's up to the jury to decide
whether Mr. Watkins is telling us the truth o¥r whether
Mr. Watkine is telling us something that is o#her than the
truth, *

Now ==~ now, I think that -~ I think that Mr.,
Watkins, in connection with a certain sequence, clearly sho@s
that the man ~~ I hate to use the word, but I have to - the
man is a liar. |

Now =

{(Pauge in the proceedings.)

Now, you remember that -~ I am sure that if -~ I
think that we will remember in this courtroom where Mr.
Watking =~ Mr. Watkins tried to deceive us. It started ouf,
and he was trying to break ~- break something up into two
conversations,

And Y could sit up here -~ stand up here and argue
and make argument to you about what my interpretation of these
words is, but no matter how much I pound on the table or how
-« or how I talk about it, if you don't get precisa‘with the
actual evidence, maybe some of the effectiveness of it is

bat.
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And here is a case where the man so cleaxly tried
ta deceive us: ) " !
"Now, you say, then -- who were the N i:
people thai were present at the time th#t this
conversation took place, about where Mr, Retz
was the person that -~ that wag mentioned?
"Myself, Charlie Manson, Bruce Davis,

Tex Watson and Paul Crockett,

“Q. That's all that was present?
R As near as I recall.
0 I see, Yesterday, Mr. Watkins, did

you teatify as follows?
i} So you came in, and

Mr. Manson was there, And then what

happened?'"

And this is what he testified, which wasg
yesterday =-- that is, before he -~ the day -~ +he day before he}s
now testifying. |

nip Oh, there was =- they were already
in the nmidst of a conversation, and they conﬁerséd-
for a while and ?alked on and on.

" Who's "they®?

", Oh, there was ~-~ there was Brooks
Pésten, Paul Crockett, Bruce Davis, Charlie
Manson, Tex Watson were all sitting around the
table,'"

That's what he testified 6 on the previous day.

"Did you so testify yesterday?
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YA SBure did.
"0, Today, you testified that Mr. Posten

was not present?

A I am talking about a different time.
"o, Oh. ' This is a different time, now?
"A Perhaps ten minutes later than the

time I was speaking of there.”
And that's =-- and that's the heart of -~ that kind
of an answer is the heart of why these people cannot be

bellieved.
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8a~1 L You see, if you have -~ if you bring two people
. 2 to the witnesgs stand, who both observe or he.‘nr the same thing, |

3 and you exclude witnesses, then you may not get -- you may
4 not geét what is consistent.
. 5 And this is why the prosecution has not brought
. 6 to us a single instance, in connection with these so-called
' 7 conversations or statements of Mr. Manson -+ they have not
8 brought to us two people who hear, supposedly, this thing
9 at the same time.
10 | They bring one person for one coénversation
n + and another person for another conversation, snother person
12 for another statement.
13 | But never two people, ss far as the same statement
14 goes.,
. 15 But here is Mr. == here is Mr. Watkins playing
16 prosecutor. Mr. Watkins is trying to deceive us, and he
. 17 | says:
: 18} "1 am talking about a different time.,"
) 1 And so the question is asked:
20 "oh. This is a different time, now?
21 "A Perhaps ten minutes later than the time
2 | 1 was speaking of there. '
23 ' What was ten minutea 1ater, Hr. Watkins?
) 24 "a The conversation that: we are talkins |
. 2 about, with Frank Retz. Lo ‘
4 26 "Q The conversation that yﬁ'ﬁla‘re’! tiiking
z | about with Frank Retz ocuurred ten minutes. later
. 2 vwhere?
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8a-2 1 "A In the very same place, at the Barker
. 2 Ranch.,
3 "Q  Who was present?
4 "A Bruce Davis, Tex Watson, Charlie Manson,
5 Paul Crockett and I -- and I'm not sure if Brooks
s | was there or not.
7 '_ "I dont't recall him being there.
8 "2 Well, Mr. Watkinsg, is there -~ let me
9 | withdraw that,
10 ;: "Was Mr. Poston present or was ‘Mr. Poston
1 not present?
2 "A I just gone done telling you: I don't
B | recall him being there.
B "2 Did Mr, Poston get up and leave, and then
. 15 ten minutes later there was another conversation, Mr.
6 | Yatkins?
x 17 A From when to when? What are you talking
. I about?
ol "Q You have just told us, Mr., Watkins, about
| another conversation ten minutes later.
4 "a Okay.
22 "Q  Who was present at the conversation ten
2 minuteg later?
#oy "a  All right. I told you those people.
5 "Q  Well, who was present ten minutes earlier,
% Mr. Watkins? |
o 2 "A  The game peoplé, and I know Brooks was
e there then. And those -- there was the two girls

' CieloDrive.cOmARCHIVES
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i N

"around, but I dontt k;ow which ones the§ vere, because
they were wandering aroun&téhe back rooms. L

"Q  Now, you know Brooks was present:then, ten
minutes earlier? | ; o

"A  Yes. . S

"2 And you know that Brooks was not present
ten minuteg later; right?

"A I said: 1I'm not sure.

"R I see, And where was the first conversation,
the ten-minute earlier conversation? Where did that
take place?

s Sitting around the table in the Barker
ranch house.

"And where did the second conversation
take place, ten minutes later?

"A  The same place.

"Q And in between the ten minutes, in that
period of time, what occurred?

"A Talking.

"In fact, Mr. Watkins, there was no two
conversations, was there?

"4 Well, we are calling it two conversations,
so that we can look at it. But actually, we just sat
around there and talked for amn hour or 80."

And there it is, ladies and gentlemen. There

it is. The man tried to deceive us, tried to make it like
there weré two conversations., Deliberately, intentionally,

so that hé could clean it up the way he wanted us to believe
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that it happened.

"Well, question ~-="

Well, let me just repeat it again.

"Well, we are calling it two conversations,
so that we can look at it, But actually, we just sat
around there and talked for am hour or so.

"Q And qctually, théreAwas Jjust one conversa-
tion? a ‘ B
"A Well, ‘we éould.cut .that up iqtdwa,thouéand
little parts, if you want to, -- o 1
"Q  Right, . E
, "K -~ and call it a thousand conversations,

"Mr. Watkins, 36, iﬁ fact,ithere were not
two conversations, ten minutes apart; there was just
one group of people sitting at the table, talking, -~

"A That's correct,

"Q -- is that right?

"A  That*s right.

"Q S0, in fact, that is untrue about there
being two conversations =«-" well, the Court sustained

that objection.
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no other way that that can be explained -~ except for the fact

"Well, were there two qbﬁversations
ten minutes apart? ' }

", It was one conversation, in which we
covered many subjects: and go I wag -- éﬁd the
Court was really calling it. €wog, and I was just
going along'ﬁith it, because we were'lodking at
different parts of it, two parts of the conver-
sation.

"Oh, the Judge said there were two; is that
it?

"B Well, no. The -~ This just seemed to
be the way it went, that we were calling it -~
talking about one part, and then talking about
another part; and, in order to have reference
points, we was cal;ing it two.

"But you're right; it was just one flowing
conversation."

So there you have a situation -- there you have a

situation on the part of Mr. Watkins, who is deliberately

trying to deceive us. T mean, there's no other explanation,

that that's what he was doing.

Then, we come -- and again, this all ~- this alI'
has significance in connection with the doctrine of
reagonable doubt, because noébody ~— we can't -- that's why the
dodtrine is there, to -- to protect all of us, including
Mr. Manson.

In fact, wvhen we protect someone like Mr, Manson,
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b

when we protect someone in his station in iife, we are pro-
tecting our children; we are protecting us; we are protecting
everybody; we are protécting our institutions. .

If we find a man innocent when a man is not gqilty,’
when the evidence shows he's innocent, we are doing -; we are
doing a serxvice, not only for the -~ for the particular
person, we are doing a service for every one of us; V

. We are doing a.sezvice, if we may say B0, in faet,
for the -~ for the pecple that prosecute,

So that these kinds of things ~-— so that thede
kinds of adtions do not constitute the sort of situation in
which ~~ they have nﬁ pléce in a free society, the kinds of
things that are be;ng presented to us in this case.

For instance, going on further in connection with
Mr. Watkins and his credibility, and hig animosity towards
Mr, Mangson, Mr. Manson was arrested, and we -- I am sure we
recall that -- that Mr. Manson was approached by Mr. Watkins
with a lawyer in the County Jail.

"My, Watking, was that your state of mind

when you came to jail after Mr. Manson was arrested
with a lawyeéer, trying to get My. Manson —-"

Well, that was sustained.

"Do you remember when Mr. Manson was arrested?

. A Yes,
"Q. And he was in the Los Angeles County
Jail?
"2, Yes.
"0, Did you come with a lawyer to see
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"Mr., Manson and ask Mr. Manson to sign papers so
that vou could participate, you and the lawyer
participate in making money from the publicity
surrounding Mr. Manson?

"a, That was the lawver's idea."

"That was the lawyer's idea.”

Now, here, we have a witness on the witness stand.

Whoever that lawyer was didn’t know Mr. Mangon. Mr. Watkins

knew Mr. Manson, and he says it was the lawyer's idea.

"0 That was the lawyer's idea? ,
A, Yes.
"o, You ¢ ame with the lawyer to partici- -

pate in the publicity surrounding Mr. Manson; is
that correct?

"3, That's correct.

"o, ¥hen was it that you vigited Mr. Manson
in the County Jail with this lawyer?

"3, It seems like it was around December,
as near as I recall, It was in December,

"December of 1969%

"A Yes.

"And you and the lawyer came to the County
Jail, and your state of mind was that you wanted
to participate in the making of money by virtue of
the publicity surrounding Mr. Manson; is that
correct?

¥a, I was interested in putting out that

album.
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"0 Pardon?

"A I was interested in putting out an
album, and Charlie told me that I could just go
ahead and do it. That I could do whatever I wanted
with it. I said, 'All right, that's just fine.'

"S6 I proceeded to do so., 2And it came to a
position where we needed a signature from Charlie
for me to participate and do so, and zo we went
about to get the signature.

"o, ‘Pid yon tailk —-" this just says:

"Did yvou talk to the County Jail?

"a,  Yes.

"0 I'll repeat the question,

“You came to the County Jall with tﬁis lawyer,
hoping -~ your state of mind was that by éirtue of
the pioceedings';n the County Jail with Mx, Manson,
to obtain his signature and make.monéyfoff’df tﬁe
publicity surrounding Mr..Manson? is thai cdrréﬁﬁ?.

A, No. The idea was to make money from
an album whiéh was going to get put out;

"And the album which was to be put out was
t0 have financial value because of the éublicity
surrounding Mr. Manson's name; that wae'your gtate
of mind?

"3, Good thinking."

\
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8c~1 1| _"Was it in your mind that you were coming
_. 2 to the County Jail with ‘the lawyer and seeing
3 Mr. Manson, have Mr, Mangon sign papers, in order
4 to make money out of the fact that Mr., Manson had
% 5 publicity surrounding him?
N 6 "A. Yes,
7 *Q, What is the name of that lawyer?
s | VA, J. Freedman."
0 And so forth.
10 “ﬁell, did you, Mr. Watkins - were you dis~
1 appointed, Mr. Watkins, by' virtue of the fact that

12 you did not make any money from this arrangement

1 that you wanted to take place between yourself and

14

o .

Mr. Manson and Mr. Freedman?

"3, Was I disappointed?
16 ¥0, Yes,
. 1 L Yes, I'd say so, yes.
< B b} You were disappointed, and you were
¥ | disaﬁpointed because you couldn't make ahy money off
20 of that; right?
2 uA, Well, I was dis;appo‘inte:d because ~=
% because Charlie lied to me. He said it was mine. |
# I could do anything I wanted to do with it. And then,
& # " when it came right down to it, it wasn't mine. I
o ® _couldn't do anything. ‘
26 "o, And the signature that pu say you didn't
. @ have is the signature of Mr, Mangon; is that right?

28

"that's right.
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"Mr. Manson refused to sign the paper:
is that right? ’
"Refused to sign it over to Jay Freedman
or I, yes,'that's right,
"He refused to sign it over to Jay Freedman
and you, and -~ is that right?
"Oor I."
And so forth.
THE COURT: Well, regrettably, ladies ;nd gentlemen, we
must conclude for the afteérnoon.
 You are admonished that you are not to converse
amongst yourselves nor with anyoné else, nor permit anyone to
converse with you on any subject connected with this matter,
nor form or express any opinion on the matter until it is
finally submitted to you.
I'1l see you tomorrow morning at 9:45.
9:45. I'll see you then.
Good night.
(Whereupon, murmurs of "Goodnight" were heard from
members of the jury.)
MR. MANZELLA: Good night, your Honor.
{(Whereupon, at 4:01 p.m., an adjournnment as
taken in this matter until 9:45 a.m., Tuesday} October 19,
1971.)
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